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UVODNIK
Poštovani mještani Omišlja i Njivica,

i ovom izdanju Glasnika cilj je dokumentirati i 
podsjetiti na sve ono što smo radili proteklih mje-
seci, kao i najaviti aktivnosti što slijede u idućem 
razdoblju. 
Nakon izgradnje dječjeg vrtića u Omišlju 2015. 
godine, projekt uređenja Ribarske obale i Luke 
Njivice najzahtjevniji je zahvat koji uspješno privo-
dimo kraju u ovoj godini. Unatoč teškim počeci-
ma: od zatvaranja ukupne  financijske konstrukcije 
do borbe protiv amandmana vijećnika koji su taj 
projekt htjeli izbaciti iz Općinskog proračuna kao 
nepoželjan, danas možemo reći da šetnja gradili-
štem na Ribarskoj obali predstavlja ponos svima 
nama koji smo ustrajali u onome što su mještani 
naše općine odavno zaslužili. 
A zaslužili su i najmlađi. Tražili su i dobili prostra-
nu, suvremeno uređenu, informatiziranu knjižnicu 
s čitaonicom koja će u trenucima dok budete čitali 
ove retke širom otvoriti svoja vrata. I ne samo to. 
Odavno su najmlađi zaslužili i sigurne i ugodne 
školske prostorije na kojima se ovih dana postavlja 
nova školska stolarija. A da ne ostane sve na knjizi, 
upravo ovih dana očekujemo i mišljenje Ministar-
stva na izmjene prostornog plana kako bismo kre-
nuli u ishođenje dozvole za gradnju omišaljskoga 
Društvenog doma. 
Nismo niti na trenutak stali ni s infrastrukturnim 
radovima. U tijeku su radovi na rekonstrukciji ulice 
Japlenički put, spoja ulica Ivana Zajca i Luke Turata, 
rekonstrukciji ulice Draga i treće faze Ulice kralja To-
mislava, kao i ispravak nedostataka na prvoj dionici 
Tomislavove. Uređuje se i “zaboravljeni” dio ulice Pu-
šća, pri završetku je obnova vodovodnih instalacija u 
ulici Bjanižov, a krenula je i rekonstrukcija ulice Pod 
orišina-Večja (spoj Zagradi). Svi ovi nabrojani zahvati 
u Omišlju i Njivicama uključuju uređenje svih instala-
cija u trupu ceste, javne rasvjete i asfaltnog zastora, 

ali i potpuno uređenje javnih površina neposredno 
uz prometnicu tamo gdje je moguće, kao što je pri-
mjerice javno parkiralište u Dragi. 
Osim s velikim zahvatima, aktivno se pripremamo 
i za nadolazeću  turističku sezonu, pa se nakon 
Omišlja, postavljaju i popularne fitness sprave u 
parku Rosulje. Uređuju se njivičke i omišaljske pla-
že, postavljaju se potpuno novi javni sanitarni čvo-
rovi na plažama - po jedan u Omišlju i Njivicama, 
pripremaju se brojni turistički i kulturni sadržaji. 
Ukratko, radi se. A ne radimo samo mi. Radi se i u 
omišaljskom kampu i to posebno veseli.
Ako se po jutru dan poznaje, bit će ovo još jedna 
radna i uspješna godina za Omišalj i Njivice! 
Hoće li biti toliko uspješna i u slučaju sanacije opa-
snog otpada u postrojenjima nekadašnje DINA 
Petrokemije, nažalost, tek ćemo vidjeti, ali smo u 
borbi za poštivanje hrvatskih zakona i za sprječa-
vanje moguće katastrofe krenuli korak dalje. Na 
inicijativu upravo Općine Omišalj, na posljednjem 
sastanku Koordinacije (grado)načelnika svih jedi-
nica lokalne samouprave s područja otoka Krka 
usvojen je zaključak, a u međuvremenu i realiziran, 
da se ministru zaštite okoliša Slavenu Dobroviću 
pošalje pismo upozorenja da napokon prihva-
ti svoju zakonsku obavezu i da se stotine tona 
opasnog kemijskog otpada konačno dislociraju iz 
Omišlja. Zadali smo mu i konkretan vremenski rok 
te ga upozorili s namjerom da svi moji kolege i ja 
osobno u suprotnom krećemo u sjedište njegova 
Ministarstva, gdje ćemo inzistirati na decidiranim 
odgovorima na naša vrlo konkretna pitanja veza-
na uz taj za sve nas gorući problem.
Jedno je, međutim, potpuno jasno - odustati ne-
ćemo! 

Vaša Načelnica
Mirela Ahmetović
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32. SJEDNICA OPĆINSKOGA VIJEĆA

ZA JAvNE pOtrEBE 250 tIsućA KuNA vIšE

Drugoga dana veljače u Društvenom je centru „Kijac“ održana 32. 
sjednica Vijeća Općine Omišalj. Odlukama Vijeća prethodila su vi-
jećnička pitanja, a interesirali su se ponajviše o tekućim i budućim 
građevinskim radovima na području općine. Osim radova u Kampu 
Pušća, za koje se čekalo stupanje na snagu i pravomoćnost gra-
đevinske dozvole, te na Ribarskoj obali, gdje se radovi odvijaju u 
skladu s dinamičkim planom izvođača, zanimalo ih je kada će po-
četi treća faza radova u Ulici kralja Tomislava. Načelnica je objasnila 
da će radovi započeti kada isteknu zakonski rokovi za žalbu u po-
stupku javne nabave, napomenuvši da se javno nadmetanje moglo 
objaviti tek nakon što su bila osigurana sredstva. Njezin je zamje-
nik, Ranko Špigl, dodao da su rokovi za završetak radova do lipnja, 
a ako bude podnesena žalba, oni će se prebaciti za rujan. Vijećnik 
Piršić upozorio je na problem uključivanja na glavnu prometnicu 
s novootvorene dvosmjerne prometnice od Jezera do hotela Beli 
kamik i potencijalno mjesto prometnih nesreća. Da bi se smanjila 
ta mogućnost, investitori, Hoteli Njivice i Općina Omišalj, pripre-
maju zahtjev prema Hrvatskim cestama za uređenje kružnog toka 
na tom mjestu. Josipa Đurđevića je zanimalo u kojoj je fazi napla-
ta prema dužnicima po ovrsi i ostalim dugovima, na što je dobio 
odgovor voditeljice Odsjeka za proračun i financije, Ane Cetine. U 
2016. godini po opomenama i ovrhama je naplaćeno 2.717.702 
kune, a, usporedbe radi, 2015. godine je naplaćeno 1.120.000 
kuna, 2014. godine 927.000 te 2013. godine 804.000 kuna. 

Najviše za sport i tehničku kulturu
Sa osam je glasova za i dva suzdržana donesena odluka o financira-
nju javnih potreba u Općini Omišalj u 2017. godini. Podsjetimo, Javni 
je poziv za financiranje programa i projekata od interesa za opće 

Drugu sjednicu Općinskoga vijeća u veljači obilježila su vijećnička 
pitanja o DINA-i i LNG-u. Načelnica je vijećnike izvijestila o posljed-
njoj Koordinaciji (grado)načelnika otoka Krka na kojoj je odlučeno 
da će, nakon dugotrajnog zanemarivanja i nikakvih postupanja od 
strane Ministarstva zaštite okoliša i energetike usprkos silnim dopi-
sima Općine Omišalj, spomenutom Ministarstvu i ministru Slavenu 
Dobroviću uputiti zajednički zahtjev da u što kraćem roku, a naj-
kasnije do 24. ožujka, temeljem Zakona o održivom gospodarenju 
otpadom, donese Odluku o sanaciji industrijskog postrojenja bivše 
DINA-Petrokemije. Ukoliko se ministar ponovno ogluši na njihov 

33. SJEDNICA OPĆINSKOGA VIJEĆA OPĆINE OMIŠALJ

NIJE prIhvAćENA NItI JEdNA pONudA  
ZA OBAVLJANJE KOmUNALNIh POSLOVA 

dobro za 2017. objavljen 16. prosinca te je u mjesec dana, koliko je 
bio otvoren, pristiglo ukupno 60 prijavnica. Za prijavljene su pro-
grame izdvojena ukupna sredstva od 1.488.200 kuna, što je oko 250 
tisuća kuna više od prethodne godine. Najviše je izdvojeno za sport 
i tehničku kulturu (783.000 kuna), za udruge građana (304.700 kuna) 
i za udruge s programima u kulturi (252.000 kuna), a ostatak za pro-
grame predškolskog odgoja i prosvjete (58.100 kuna) te programe 
iz domene zdravstva i socijalne skrbi (90.400 kuna). 

Manja cijena naknade za razvoj
Donesena je i Odluka o izmjeni Odluke o naknadi za razvoj. Prema 
dosadašnjoj važećoj Odluci iz 2010. godine što se odnosila na ob-
vezu plaćanja naknade za razvoj radi sufinanciranja Projekta zaštite 
od onečišćenja voda u priobalnom području, naknada je iznosila 
4,00 kn/m3 isporučene vode. Prema pojašnjenju načelnice, Općina 
Omišalj je sredstvima iz proračuna subvencionirala dio naknade za 
razvoj u iznosu od 2,00 do 2,50 kn/m3 sve do svibnja 2013. kada je 
zaprimljen dopis Vijeća za vodne usluge kojim se Općinu poziva na 
usklađenje Odluke o subvenciji dijela naknade za razvoj, s obzirom 
na to da prema Zakonu o financiranju vodnoga gospodarstva više 
nije moguća subvencija od strane jedinica lokalne samouprave. Od 
tada su korisnici usluga javne vodoopskrbe na području općine 
Omišalj plaćali naknadu za razvoj u punom iznosu (4,00 kn/m3), 
a krajem prošle godine analizom prikupljene i utrošene naknade, 
koju su izvršile Ponikve voda d.o.o., utvrđeno je da postoji moguć-
nost smanjenja naknade na 3,20 kn/m3 isporučene vode, što su 
Odlukom o izmjeni Odluke vijećnici jednoglasno podržali.

E.J.

zahtjev, čelnici svih općina i grada Krka doći će pred njegova vrata i 
tražiti hitan prijem te, uz prisustvo medija, tražiti eksplicitno objaš-
njenje razloga zbog kojega navedeno Ministarstvo ne poštuje za-
kone Republike Hrvatske. 

Ahmetović: “sramotna studija o isplativosti LNG 
terminala!”
Potaknuta pričama što kruže internetom o postojanju ekonomske 
studije o isplativosti LNG-a te projektne dokumentacije za plinofi-
ciranje općine Omišalj, vijećnicu Dunju Mihelec zanimalo je o čemu 
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se konkretno radi, otkada su te studije i jesu li ikada bile tema Vi-
jeća. Načelnica je potvrdila postojanje te ekonomske „studije“ koju 
je njezin prethodnik naručio od jedne riječke tvrtke.
- Dobro znam kako se pišu i kako trebaju izgledati ekonomske 
studije i za ovu mogu slobodno dodati da je, u najmanju ruku, 
sramotno djelo. Samo se nadam da je tvrtka kojoj je za to plaće-
no čak 20 tisuća kuna do danas naučila pisati studije pa da je taj 
iznos što joj inače plaćaju opravdan. Usporedbe radi, 20 tisuća 
kuna Općinu su koštali udžbenici za jedan cijeli razred pa je novac 
za takvu „studiju“ mogao biti bolje iskorišten, rekla je Ahmetović 
i dodala da jedino što je u njoj bilo iskoristivo i dobro je jedna 
stranica teksta, a koja je zapravo copy-paste Zaključka Skupštine 
Primorsko-goranske županije iz 2009. godine, što je i dan-da-
nas dostupan na web-stranici Županije. Radi se o naputcima što 
sve treba poduzeti da bi lokalna i regionalna zajednica od LNG 
terminala mogle ostvariti direktne proračunske koristi, a za što 
su preduvijet izmjene Zakona o zaštiti okoliša, Zakona o tržištu 
plina, Zakona o financiranju vodnoga gospodarstva i Zakona o 
komunalnom gospodarstvu. Što se projektne dokumentacije o 
plinofikaciji općine Omišalj tiče, i ona postoji te je bivša vlast za 
nju platila nešto više od sto tisuća kuna. Kao ni prethodna studija, 
ni ona nije bila izglasana na Vijeću.
 – Ono što zgražava je da već u prvoj rečenici tog projekta stoji 
da Općina Omišalj planira izgraditi plinovod do svake kuće, što će 
koštati enormnih 13 milijuna 690 tisuća eura. Ponavljam, Općina 
Omišalj, a ne investitor LNG terminala! Što je apsurdno, kao i to da 

Općina naručuje i plaća projekt. Postavlja se pitanje kako je bivši 
načelnik i kada namjeravao to izgraditi jer sredstva za to, naravno, 
nisu bila predviđena u Proračunu, rekla je Ahmetović. 

Kraljić protiv šivolije
Najvažnija točka dnevnog reda 33. sjednice bila je prijedlog Od-
luke o odabiru najpovoljnijeg ponuditelja za obavljanje komu-
nalnih djelatnosti održavanja čistoće, epilog prethodne sjednice 
na kojoj je, uz podneseni amandman predsjednika Vijeća Kre-
šimira Kraljića, ugovor za održavanje čistoće javnih i prirodnih 
plaža te dječjih igrališta uz plaže, kao i javnih površina, smanjen 
s dvije na trajanje od jedne godine. S obzirom na to da je na na-
tječaj pristiglo vrlo malo ponuda, tek dvije za održavanje čisto-
će, od kojih je jedna nevaljana, između ostalog, zbog dugovanja 
Poreznoj upravi te jedna za održavanje javnih površina, također 
nevaljana, a niti jedna za održavanje nerazvrstanih cesta, među 
vijećnicima je vladalo čuđenje. Počeli su se tražiti razlozi takvog 
(ne)odaziva: Kraljić je smatrao krivim kratak rok (10 dana) za 
dostavu ponuda, Đurđević je posumnjao u ispravnost odluke 
Vijeća o izmjeni ugovora na jednu godinu. Tijekom rasprave 
o ponudama za održavanje čistoće predsjednik Vijeća između 
ostaloga je istaknuo i ovo:
- Ta priča, to je ono što ja čujem po mjestu, ima i neke političke ko-
notacije, to je ono što se meni ne sviđa. Dvije struje iste stranke su 
jedine koje se jave na natječaj i onda jedna struja od te dvije dobije 
uz obećanje nekakvog lobiranja i glasovanja. Ja to neću podržati, vi 
to slobodno, kolege, podržite, istaknuo je Kraljić pritom aludirajući 
na, kako je rekao, dvije struje u omišaljskom HDZ-u. 
Iskristaliziralo se da je jedina pravovaljanja ponuda bila ona Zidar-
skog obrta “Šivolija-Omišalj”, a glasanje o njoj na kraju je izrodilo 
pat poziciju: četiri glasa ZA (Đurđević, Mihelec, Dujmović, Mura-
tović) i četiri suzdržana (Piršić, Kraljić, Justić, Žuvić). Iako se isprva 
pomislilo, a što je i sam Kraljić na sjednici potvrdio, da je takav 
zbroj glasova dovoljan za prihvaćanje Šivolijine ponude, na kraju 
je, posve logično, zaključeno da, uz četiri suzdržana glasa, četi-
ri ruke ZA nisu bile dovoljne za dodjelu posla.  Dakle, za sve će 
poslove potencijalnim ponuditeljima ponovno biti poslan poziv za 
dostavu ponude. 
Gost sjednice ponovno je bio predsjednik Uprave Ponikve d.o.o. 
Frane Mrakovčić koji je vijećnike izvijestio o završnoj fazi aplika-
cije projekta „Izgradnja građevina i uređaja odvodnje i pročišća-
vanja otpadnih voda priobalnog dijela otoka Krka“ za sufinanci-
ranje iz EU fondova. Procijenjena vrijednost investicije iznosi oko 
510.913.257 kuna, od čega bi se iz EU fondova financiralo 72,25 
posto, a s po 9,25 posto projekt bi sufinancirale Hrvatske vode, 
Ministarstvo te otok Krk, odnosno Ponikve i šest jedinica lokalne 
samouprave u jednakom udjelu (47.259.476 kuna) za što je odo-
bren kredit HBOR-a.  

program mjera za nova zapošljavanja
Da bi stvorila bolje uvjete za zapošljavanje nezaposlenih osoba 
sa svog područja, Općina Omišalj je izradila, a Vijeće prihvatilo, 
Program mjera za nova zapošljavanja kojim su predviđene tri 
mjere: potpora za zapošljavanje nezaposlenih osoba, potpora 
za zapošljavanje mladih nakon stručnog osposobljavanja te pot-
pora za zapošljavanje bivših stipendista Općine Omišalj. Za to 
su u Proračunu Općine osigurana sredstva u iznosu od 70 tisuća 
kuna.
Vijeće je jednoglasno podržalo i projekt u izradi „Revitalizaci-
ja Jezera“ Ekonomskog fakulteta Sveučilišta u Rijeci koje, u su-
radnji s Ponikvama i udrugama sa sjevernog dijela otoka Krka, 
planira prijavu projekta na europske i nacionalne natječaje s 
ciljem zaštite prirodne bioraznolikosti i izgradnje infrastruktu-
re pogodne za znanstveno-istraživačko i turističko korištenje 
prostora Jezera. O tome je za vijećnike i stanovnike općine već 
održana jedna prezentacija, o kojoj smo izvijestili u prethodnom 
broju Glasnika.

E.J.
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Krajem veljače općinsku je 
Upravu posjetila omišaljska 
mladost. Polaznici Područnog 
vrtića Omišalj sa svojim teta-
ma i učenici mlađih razreda 
Osnovne škole Omišalj s uči-
teljicama su stigli na Prikešte, 
a domaćini, djelatnici Općine 
na čelu s načelnicom Mirelom 
Ahmetović, priredili su im od-
ličan provod. Nije nedostajalo 
zabave, ali ni slatke okrjepe. 
Jesu li dječica bila zadovoljna 
najbolje se vidi na fotografija-
ma.

E.M.

dAN ružIČAstIh MAJIcA

Ružičasto u osnovnoj školi

Dan ružičastih majica ili “Pink Shirt Day” obilježava se posljed-
nje srijede u veljači aktivnostima koje za cilj imaju prevenciju svih 
oblika vršnjačkog nasilja. Ideja o obilježavanju tog dana pojavila 
se 2007. godine u Kanadi kada je dječak, koji je u znak podrške 
svojoj majci koja je bolovala od karcinoma, došao u školu u ruži-
častoj majici i zbog toga postao žrtvom nasilja. Njegovi su školski 
kolege potom također odjenuli ružičaste majice, a njihova inicija-
tiva protiv nasilja uskoro je poprimila globalni karakter.
Inicijativu su podržali i svi učenici i djelatnici OŠ Omišalj te su, 
osim što su toga dana odjenuli ružičaste majice, proveli niz aktiv-
nosti kojima je cilj osvijestili učenike da nasilje u bilo kojem obliku 
nije prihvatljivo. Radionice za učenike osmišljene su u suradnji s 
Dječjim domom „Tić“ iz Rijeke, a provele su ih Iris Antolović iz 
„Tića“ i školska pedagoginja Petra Naranđa.

NAJdrAžI GOstI

Na ovogodišnjoj županijskoj smotri učeničkog stvaralaštva “Li-
DraNo”, što je 17. veljače održana u zgradi Pomorskog i povije-
snog muzeja Hrvatskog primorja u Rijeci (ex Guvernerova palača), 
svoje uspješne predstavnike imala je i Osnovna škola Omišalj. 
Skupina dječaka, učenika šestog razreda: Dino Dabov, Siniša De-
ranja, Marko Krizmanić, Sven Paro Vidolin, Deni Renko, Nikola 
Ristić i Antonio Ružić, izveli su recital na poznati tekst poglavice 
Seattlea “Pismo indijanskog poglavice”. Učenike je pripremila uči-
teljica hrvatskog jezika Dragica Vukušić.
Na istoj je smotri sudjelovala i učenica također šestog razreda 
Lucija Mahulja, i to u konkurenciji literarnih radova pjesmom
“Mamica, ded, Mirna i ja”. 
U konkurenciji, pak, novinarskih radova, predstavila se učenica 
osmog razreda Maris Čaušević i to s intervjuom “Imao sam naj-
veću torbu u gradu”.

E.M.

OMIšALJsKI uČENIcI NA LIdrANu
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U organizaciji stručnog aktiva učitelja 
povijesti i Udruge antifašističkih boraca 
i antifašista otoka Krka, a financijskom 
potporom svih otočnih općina i Grada 
Krka, 20. je siječnja u OŠ Omišalj sveča-
no obilježen Međunarodni dan sjećanja 
na Holokaust i sprečavanja zločina protiv 
čovječnosti. Školsku su dvoranu ispunili 
osmaši iz triju škola koje djeluju na otoku 
– Omišlja, Malinske i Krka te brojni antifa-
šisti s otoka Krka, ali i okolice. Holokaust 
je, naime, kao tema integriran u godišnji 
plan i program ne samo povijesti, već i 
hrvatskoga jezika, vjeronauka i likovne 
kulture pa se kroz ovaj školski projekt 
učenike osvještava o dijelu povijesti koji 
još i danas snažno utječe na živote broj-
nih Europljana, živih žrtava Holokausta. 
Projektom je odana počast i svim oto-
čankama i otočanima koji su svoje živote 

Krajem siječnja sportska dvorana u Malinskoj-Dubašnici ugostila je poznati 
televizijski projekt Hrvatske televizije “Lijepom našom”, a na poziv tamoš-
njeg općinskog čelnika snimanju su se pridružile i jake snage Omišlja. Tako 
je gledateljstvo širom Hrvatske, a i šire, na djelu moglo vidjeti Damira Ked-
žu, članove karnevalske udruge “Babani” te folklorne skupine KUD-a “Ive 
Jurjević”.

E.M.

“LIJEpOM NAšOM” NA KrKu

MEđuNArOdNI dAN sJEćANJA NA hOLOKAust
izgubili u talijanskim i njemačkim konclo-
gorima, a čija su imena i podaci bili ispi-
sani na panelima.
U prvome je dijelu programa prikazan do-
kumentarac „Godine kobnih iskustava obi-
telji Mandić s fašizmom i nacizmom“, što 
govori o sudbini obitelji Mandić iz Opatije. 
Glavni lik Oleg Mandić, koji je bio i pose-
ban gost u publici, s gledateljima je podi-
jelio svoja iskustva iz Auschwitza. Mandić 
je, naime, kao jedanaestogodišnji dječak u 
zloglasnom logoru proboravio osam mje-
seci i, igrom slučaja, posljednji iz njega iza-
šao krajem veljače 1945. godine. Vidljivo 
ganut, nakon odgledanog filma, kroz pita-
nja i rasprave je s učenicima i uzvanicima 
podijelio svoja potresna svjedočanstva, a 
dirljive i emotivne situacije publika je više 
puta nagrađivala pljeskom. Osmaše je za-
nimalo kako se Mandić borio s PTSP-om, 

mrzi li koga i je li u logoru proživio i koje 
sretne trenutke, kakav je bio dr. Mengele 
te ima li još uvijek tetoviran broj na pod-
laktici. Prisjetio se kako je u logoru bio 
najsretniji kada mu je majka za Božić po-
klonila glavicu češnjaka, koliko ga je po-
tresla smrt ukrajinskog prijatelja te kako 
je svjedočio premlaćivanju logorašice 
na smrt jer je prespavala apel. Mandić je 
osmašima nakraju otkrio da je upravo za-
hvaljujući iskustvu Auschwitza imao pre-
krasan život jer je još u njihovim godina-
ma shvatio da mu se od svega ružnog što 
mu život nosi ono najgore već dogodilo. 
– Lijepo i ružno uvijek će vam se događati, 
a ružno je zapravo samo vaša percepcija 
toga. Važno je da kockice u glavi posložite 
već sada, u ovim vašim godinama, poručio 
im je Mandić.

E.J.

Oleg Mandić učenicima približio 
iskustva Auschwitza
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susret s velečasnim 
Kraljićem
u sklopu posjeta crnoj Gori, delegacija 
s otoka Krka posjetila je i mladog sve-
ćenika Kotorske biskupije don dražena 
Kraljića iz Omišlja. posjetom odušev-
ljeni velečasni Kraljić tom je prilikom 
dragim gostima predstavio svoju župu 
te u prostoru crkve sv. Ane, nebeske 
zaštitnice župe i mjesta đurići, s njima 
podijelio vlastita iskustva iz života i 
rada s tamošnjim župljanima kojima 
služi izvan svoje domovine. 7

Prvog tjedna ožujka delegacija sastavljena 
od gradonačelnika i načelnika jedinica lo-
kalne samouprave na otoku Krku te pred-
stavnika komunalnog društva Ponikve 
posjetila je Kotor u Crnoj Gori gdje im je 
prezentirana prva crnogorska komposta-
na, projekt realiziran sredstvima iz pretpri-
stupnih fondova Europske unije. Oprema 
za kompostiranje zelenog otpada nabav-
ljena je kroz projekt „Uspostavljanje kom-
postiranja i selektivnog odlaganja otpada 
u općinama Kotor, Tivat, Budva i Herceg 
Novi“, što ga je realiziralo Javno komunal-
no poduzeće Kotor u suradnji s komunal-
nim poduzećima prethodno navedenih 
općina i NVO EkoCentar DELFIN u okviru 
programa „Inter-Municipal Development 
Grants Programme IPA 2011 Support to 
Local Self Government Reform III“. 

Sa svrhom što kvalitetnijeg povlačenja 
sredstava iz Programa ruralnog razvoja 
Republike Hrvatske 2014.-2020. u Druš-
tvenom je centru „Kijac“ u organizaciji 
LAG-a Kvarnerski otoci 22. veljače održa-
na informativna radionica što je okupila 
nekolicinu malih obrtnika i poljoprivred-
nika sa sjevernoga dijela otoka Krka. Cilj 
je radionice bio upoznati korisnike s na-
činom provedbe natječaja, prijavom na 
njega, izradom poslovnog plana i izraču-
na ekonomske veličine poljoprivrednoga 
gospodarstva te obvezama korisnika. 
Naime, Agencija za plaćanja u poljo-
privredi, ribarstvu i ruralnom razvoju 
odabrala je 54 Lokalne akcijske grupe za 
provedbu Lokalnih razvojnih strategija ti-
jekom trajanja Programa ruralnog razvoja 
2014.-2020. LAG Kvarnerski otoci je 23. ve-
ljače 2017. godine potpisao Ugovor o do-
djeli sredstava u iznosu 7.715.612,52 kuna 
za provedbu Podmjere 19.2, Podmjere 19.3 

POSJET CRNOJ GORI

ZAJEdNO dO EurOpsKOG NOvcA

S radionice

POTPORA RAZVOJU mALIh POLJOPRIVREDNIh GOSPODARSTAVA

i Podmjere 19.4. – Vizija koja je odredila 
Lokalnu razvojnu strategiju LAG-a Kvar-
nerski otoci je usmjerenost jačanju gos-
podarskih razvojnih mogućnosti područja 
i to prvenstveno razvoja poljoprivrednog i 
turističkog sektora te jačanja poduzetnič-
kih inicijativa u svim razvojnim sektorima 
u svrhu održivog razvoja diverzifikacijom 

djelatnosti i stvaranjem održivih obi-
teljskih poljoprivrednih gospodarstava, 
malog poduzetništva i obrtništva, a sve 
u svrhu osiguranja povećanja kvalitete 
života lokalnih stanovnika i zadržavanja 
mlađe populacije, odnosno demograf-
ske revitalizacije područja, naglasila je 
Jovana Čutul Mahulja, v.d. voditeljice 
LAG-a Kvarnerski otoci. Kako smo do-
znali, za provedbu te vizije osigurano 
je, između ostaloga, 120.000 eura za 
rekonstruiranje, modernizaciju i poveća-
nje konkurentnosti poljoprivrednih gos-
podarstava, 255.00 eura za razvoj malih 
poljoprivrednih gospodarstava, 100.000 

eura za razvoj nepoljoprivrednih djelatno-
sti, 135.000 eura za poboljšanje lokalnih 
temeljnih usluga za ruralno stanovništvo 
te 45.000 eura za uspostavu i uređenje 
poučnih staza i vidikovaca te ostale manje 
infrastrukture.

E.J.

Ukupna vrijednost tog projekta je 
443.427,00 EUR od kojih je iz EU fondova 
ishođeno 314,607,00 EUR odnosno 70.96 
posto. Ostatak sredstava osigurali su Mini-
starstvo financija Crne Gore i ostali partneri 
u projektu.
S direktorom JVP Kotor Zoranom Mrdakom 
razmijenjena su iskustva primarne selekci-
je komunalnog otpada na području Crne 
Gore, kao i iskustvo povlačenja sredstava iz 
predpristupnih fondova EU te su otvoreni 
razgovori o mogućnosti zajedničke prijave 
na natječaje programa prekogranične su-
radnje, a što je moguće kroz partnerstvo 
zemalja članica Europske unije sa zemlja-
ma kandidatkinjama. S obzirom na to da 
je otok Krk prvak na području Hrvatske u 
pitanjima selekcije i zbrinjavanja komunal-
nog otpada, cilj susreta otočanima je bio 

pronalaženje partnera za prijavu na pred-
stojeće EU natječaje, a crnogorski bi  par-
tner iskoristio vrijedno iskustvo tehnologije 
prikupljanja i selekcije otpada u Republici 
Hrvatskoj kroz zajednički projekt.

E.M.
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uLAGANJA u BOLJI žIvOt
BEZ PAUZE

U 2017. godini nastavljeni su radovi prve 
faze (A3 i B1) uređenja dijela luke i dijela 
Ribarske obale u Njivicama. Izgrađeni su 
obalni zidovi, produbljen je akvatorij luke 
te su u tijeku radovi na izgradnji gatova i 
pilota u moru, polaganju komunalne infra-
strukture i izvedbi kućnih priključaka. Na 
dijelu položenih instalacija, pak, priprema 
se posteljica, betoniraju se podloge i po-
stavlja kameno opločenje. Djelomično su 
ugrađeni stupovi javne rasvjete, pripremaju 
se otvori za sadnju budućih autohtonih bi-
ljaka i ostaloga hortikulturnog raslinja. Veli-
ka stručna analiza posvećena je postojećem 
drvoredu: uklonjena su sva bolesna stabla, 
a preostala  se planiraju orezati, prihraniti 
i omogućiti im kvalitetno navodnjavanje. 
Montaža svjetiljki stupova javne rasvjete 
i podne dekorativne rasvjete kao i ostale 
komunalne opreme (klupe, stolovi, košari-
ce za otpad, hidraulički podizni stupići i sl.) 

Nesmiljenom žestinom Općina Omišalj 
nastavlja ulagati u brojne infrastrukturne 
projekte, a gotovo da nema dijela Omišlja 
i Njivica u kojima posljednjih godina i mje-
seci radni strojevi nisu stvarali zaglušujuću 
buku. Kanalazicije, vodovodi, prometnice, 
parkirališta, pomorsko dobro, javni objekti, 
plaže, igrališta... Nije jednostavno niti sjetiti 
se svih velikih, kapitalnih ili, s druge strane, 
nebrojenih malih komunalnih investicija, a 
istim tempom nastavlja se i u idućim mje-
secima. Neke od njih, što zbog vrijednosti 
radova, a što zbog općeg javnog interesa, 
i u ovom broju Glasnika zaslužile su širi 
prostor, veći broj napisanih novinarskih re-
daka; onim drugim, pak, poklonili smo po-
nešto manje pažnje iako su za stanovnike 
općine od izuzetnog značaja.

rIBArsKA OBALA I LuKA NJIvIcE
uslijedit će nakon obavljenih građevinskih 
radova. U sklopu uređenja bit će izgrađen i 
mostić, ali ne bilo kakav. Naime, na njego-
vu hodnom dijelu bit će ugrađene taktilne 
ploče što će na pritisak stopala “emitirati” 
tonove, odnosno melodiju. Osim te, novu 
će njivičku atrakciju nesumnjivo predstav-
ljati i fontana sa slavinom za pitku vodu što 
će biti smještena obalnom dijelu. 

Jednoobrazne tende 
ugostiteljskih objekata
Cijeli koncept uređenja obale i šetnice 
osmišljen je na način da se na najkvalitet-
niji i estetski najprikladniji način, u zadanim 
okvirima, isprepletu sadržaji uz obalu i šet-
nicu pri čemu je posebna briga vođena o 
kvaliteti života stanovnika i posjetitelja Nji-
vica. U cilju cjelokupnog dojma, posebna 
pažnja posvećena je javnoj površini namije-
njenoj za zakup. Upravo zato i jest održana 

prezentacija na kojoj su sudjelovali pozvani 
vlasnici objekata uz šetnicu i dosadašnji 
zakupci javnih površina na tom dijelu. Još 
je jednom predstavljen projekt uređenja 
Ribarske obale s naglaskom na novi raspo-
red površina terasa i prijedlog za zamjenu 
postojećih, neadekvatnih sjenila za sunce, 
odnosno tenda i suncobrana. Zato je ko-
načan prijedlog da uređena Ribarska obala 
ubuduće bude ukrašena jednoobraznim, 
unificiranim tendama što ih Općina ima u 
planu nabaviti do početka turističke sezo-
ne, a za što je već izrađen geodetski snimak 
i u tijeku je izrada tehničkog rješenja. Pre-
zentacija je protekla u pozitivnom ozračju i 
u konstruktivnom dijalogu prisutnih koji su 
razmijenili mišljenja i sugestije. 
Svi dosadašnji radovi odvijali su se po 
predviđenoj dinamici te se završetak rado-
va prve faze planira sukladno ugovorenom 
roku. 
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OsNOvNA šKOLA 
OMIšALJ
Već su poodavno uznapredovali radovi i na zamjeni vanjske stola-
rije zgrade Osnovne škole Omišalj. Dotrajala aluminijska stolarija 
prozora, vrata i staklenih stijena upravo se zamjenjuje novima i 
čitav postupak uskoro se bliži samome kraju. Radovi na zamjeni 
stolarije u dogovoru s ravnateljem škole obavljani su etapno po 
učionicama i ostalim školskim prostorijama kako bi što manje ispa-
štao nastavni proces i ostale aktivnosti u školi.
Vrijednost radova iznosi 1,234 milijuna kuna, a točno milijun osigu-
ran je iz općinskog Proračuna.

Svi građani, a posebno školarci napokon mogu reći da imaju knjižni-
cu što će ispuniti ne samo sva njihova očekivanja već i sve potrebe. 
Radovi na Knjižnici “Vid Omišljanin” zgotovljeni su i sada se uistinu 
može reći da knjižnica napokon i svojom površinom omogućava 
kvalitetnu organizaciju svih potrebnih sadržaja za profesionalizaciju 
knjižnične djelatnosti, odnosno da svi njezini korisnici imaju prostor 
za sadržajno i kreativno provođenje svog slobodnog vremena.
Podsjetimo, pripajanjem dva susjedna prostora tadašnjoj knjiž-
nici dobivena je ukupna površina od 117 četvornih metara od 
kojih knjižnici pripada 50, 34 četvorna metra pripadaju čitaonici, 
a 24 dječjem odjelu. Osim toga, izgrađen je i potpuno novi sa-
nitarni čvor, odnosno dva wc-a. Sve to znači da će korisnici imati 
mogućnost svakodnevnog čitanja novina i publikacija, korištenja 
računala s pristupom internetu, organizacije različitih radionica ili 
dječjih igraonica... Najkraće, omišaljska knjižnica više nije prostor 
namijenjen tek posudbi knjiga već, upravo suprotno, mjesto uče-
nja, druženja, informiranja, omiljena buduća pričaonica..., kutak u 
koji će navraćati sve generacije stanovništva. 

KNJIžNIcA

uLIcA drAGA
Općina Omišalj i Komu-
nalno društvo Ponikve 
krajem 2016. godine kre-
nuli su s uređenjem ulice 
Draga u Njivicama. Ko-
munalci su rekonstruirali 
vodovodne instalacije, 
zamijenili stare kanaliza-
cijske cijevi i šahte te izveli 
sve kućne priključke. Op-
ćina Omišalj, pak, uredila 
je cjelokupnu oborinsku 
odvodnju ulice. Novi kol-
nik bit će izveden u cijeloj 
širini ulice, sa svim nosi-
vim slojevima i dva sloja 
asfalta. Duljina novoure-
đene ulice je oko 225 m.
Osim same ulice, asfalti-
ra se malo parkiralište ispod kružnog toka, površine cca 300 m2, a 
izveden je i odvojak oborinske odvodnje prema ulici Odvojak Dra-
ge duljine oko 30 m, a na kojeg je spojena odvodnja s parkirališta.

Građevinske radove 
izvodi tvrtka Dino-
cop d.o.o. iz Omišlja, a 
stručni nadzor AEC pro-
jekt d.o.o. iz Njivica.
Općina Omišalj u ure-
đenje ulice Draga ulo-
žila je oko 550.000 kn.
Podsjetimo, prije ure-
đenja ulica Draga ima-
la je golem problem s 
velikim obujmom obo-
rinskih voda na kolniku 
što su se slijevale iz Pri-
morske ulice, s krovo-
va i dvorišta pojedinih 
objekata, a kolnik je bio 
prekriven višestruko 
„krpanim“ asfaltom i s 

vidljivim kolotrazima. Ovim uređenjem problema s oborinskim 
vodama neće biti, a cesta će biti ravna s jednoobraznim asfal-
tnim zastorom.
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uLIcA KrALJA tOMIsLAvA – trEćA FAZA
I ovog proljeća, kao i prethodne dvije godine, kada su odrađe-
ne prve dvije faze, kreću radovi na trećoj i posljednjoj fazi ure-
đenja Ulice kralja Tomislava u Njivicama. Ugovor u vrijednosti od 
2.275.000 kuna sklopljen je s riječkom tvrtkom „Građevinar“ d.o.o., 
a investitori su, kao i dosad, Općina Omišalj, Ponikve voda d.o.o., 
Ponikve eko otok Krk d.o.o. te Županijska uprava za ceste. 
Riječ je o središnjoj, 290 m dugačkoj dionici ceste što, osim što 
je kolnik u lošem stanju, nema nikakvu oborinsku odvodnju niti 
javnu rasvjetu. Poprečni nagib ceste u sadašnjem stanju izveden je 
u suprotnom smjeru od potrebnog, a zbog prijevoja cesta je ne-
pregledna. Na dijelovima, istina, postoji izveden nogostup s jedne 
strane, ali stanje nije zadovoljavajuće.
Radovima će biti obuhvaćena gradnja fekalne kanalizacije, obo-
rinske kanalizacija, DTK mreže, uređuje se kolnik u širini 6 m i no-
gostup s obje strane ceste u širini od 1,5 m te javna rasvjeta, a 
na mjestima gdje širina zemljišta to dozvoljava i javna parkirali-
šta. Zbog promjena nivelete ceste, bit će potrebno rekonstruirati i 
neke prilaze te ogradne zidove što će Općina, kao i dosad, izvesti 
o svom trošku.
Radovi su počeli 14. ožujka, a završetak je planiran za sredinu lip-
nja ove godine. Tijekom izvođenja radova cesta će biti u potpuno-
sti zatvorena za sav promet.
Bitno je napomenuti da će na dionici izvedenoj 2015. godine biti 
sanirani završni sloj asfalta i poklopci šahti što će izvođač napraviti 
o svom trošku kako bi u garantnom roku uklonio nedostatke na-
stale slijeganjem nasipa poslije zatrpavanja kanala.

JApLENIČKI put
U studenom prošle godine započeti su radovi na rekonstrukciji 
vodovoda, izgradnji oborinske odvodnje, DTK mreže i uređenju 
kolnika u ulici Japlenički put u Njivicama. Duljina ulice na kojoj se 
izvode radovi je oko 550 m, a kolektor oborinske odvodnje dug 
je oko 730 m jer, osim Japleničkog puta, prikuplja i dio vode iz 
ulice Gromačine. Radove izvodi tvrtka GPP Mikić d.o.o., a investi-
tori su Ponikve voda d.o.o., Ponikve eko otok Krk d.o.o. i Općina 
Omišalj. Općina Omišalj, osim oborinske odvodnje i DTK mreže, 
financira i zamjenu rubnjaka duž ulice pa sveukupno u tu ulicu 
investira oko 1.020.000 kuna.
Poslije završetka tih radova, bit će potrebno asfaltirati nogostupe 
kao što je to prethodno rađeno u ulici Gromačine.
Radovi će biti završeni do kraja travnja 2017. godine.

OdvOJAK uLIcE 
mATE BALOTE
Općina Omišalj naručila je izradu idejnog projekta 
kolno-pješačkog prilaza u Ulici Mate Balote u Nji-
vicama na temelju kojeg će biti ishođena lokacij-
ska dozvola i izvršena parcelacija zemljišta. Vrijed-
nost izrade idejnog projekta i lokacijske dozvole 
je 22.500 kuna. Parcelacijom puta, što je ucrtan u 
Urbanističkom planu uređenja Njivica, bit će omo-
gućena izgradnja na građevinskom zemljištu koje 
dosad nije imalo pristupni put.
Osim tog kolno-pješačkog prilaza, u Proraču-
nu Općine Omišalj osigurana su sredstva u visini 
220.000 kuna za otkup zemljišta susjednog puta 
što je probijen, ali nije uređen zbog neriješenih 
imovinsko-pravnih odnosa.
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FItNEss NA OtvOrENOM

JAvNI sANItArNI ČvOrOvI
U blizini kupališta u Omišlju i Njivicama do početka sezone kupa-
nja bit će uređena dva javna sanitarna čvora. Sanitarni čvorovi bit 
će montažni, posebno namijenjeni ženskim i muškim osobama te 
s WC-om za osobe s invaliditetom. Bit će postavljeni u Omišlju u 
blizini kupališta Večja, a u Njivicama kod dječjeg igrališta Rosulje, 
u Ulici Nikole Jurjevića.
U tijeku je prikupljanje ponuda za dobavu WC-a i za izvođenje gra-
đevinskih radova.

urEđENJE pLAžA
Općina Omišalj temeljem zakona o pomorskom dobru i morskim 
lukama dužna je brinuti se i unapređivati pomorsko dobro. U proš-
le dvije godine uređivano  je kupalište Večja u Omišlju i dio kupali-
šta u Rosuljama u Njivicama. Ove godine, pak, u planu je nastavak 
uređenja kupališta Rosulje te uređenje pristupa moru na nekoliko 
dodatnih lokacija. Planirana vrijednost radova je 200.000 kuna, a 
projekt je prijavljen na javni poziv Primorsko-goranske županije od 
koje je zatraženo financiranje 50% vrijednosti izvedenih radova.

U parku Rosulje ovog proljeća bit će uređen fitness na otvore-
nom s pet  različitih sprava za vježbanje. Sprave će biti ugrađene 
na lokaciji određenoj projektom uređenja parka kojeg je izradio 
„Studio Perivoj“ d.o.o., a koji je javnosti prezentiran, skupa sa 
šetalištem A. Koste i plažom Pod crikvun, u Društvenom centru 
Kijac u srpnju 2016. godine.
Sprave će biti smještene na površine omeđene kamenim rubnja-
cima i pokrivene riječnim šljunkom kako bi se čim bolje uklopile 
u okoliš.
Općina Omišalj prikupljala je ponude te su odabrani izvođač 
građevinskih radova- „Građevinski obrt Tadić-gradnja“ i dobav-
ljač sprava „Kova“ d.o.o. Cijena investicije je 76.000 kuna, a dovr-
šetak radova planiran je već tijekom travnja ove godine.

urEđENJE uLIcE 
pOdOrIšINA/vEČJA
Ulice Podorišina i Večja već duže vrijeme zahtijevaju potpunu re-
konstrukciju i zbrinjavanje oborinskih voda. Taj dio Omišlja jedno 
je od rijetkih mjesta na području općine na kojem su prisutna 
fliška tla pa stoga se na terenu mogu naći klizišta i brojni izvori.
Općina Omišalj će urediti sustav zbrinjavanja oborinskih voda 
kroz ulicu Zagradi u duljini oko 140 m i to prema postojećem ko-
lektoru kroz koji će biti prikupljana oborinska voda iz dijela ulice 
Večja. Na dionici izgradnje kolektora u ulici Zagradi u potpunosti 
će biti obnovljen kolnik.
Općina Omišalj je poslije provedenog postupka prikupljanja po-
nuda potpisala ugovor u vrijednosti 455.000 kuna s tvrtkom Po-
grad d.o.o..
U suradnji s Ponikvama, koje će obaviti zamjenu vodovodne mre-
že, na dionici ulice Večja u duljini od oko 130 m bit će izgrađena 
oborinska kanalizacija, ugrađeni rubnjaci i obnovljen kolnik.

urEđENJE dIJELA 
uLIcE pušćA
Općina Omišalj uredit će oko 200 m ceste u ulici Pušća u Omišlju. 
Riječ je  o makadamskoj dionici neposredno uz nogometno igra-
lište. Na dionici će biti izgrađena kanalizacija, za koju je investitor 
Ponikve voda d.o.o., dok Općina Omišalj asfaltira cestu te gradi 
instalaciju i temelje za postavljanje javne rasvjete.
Radove će izvoditi omišaljska tvrtka Dinocop d.o.o., a bit će dovr-
šeni do kraja travnja. Vrijednost ugovora između Općine Omišalj 
i izvođača je 349.000 kuna.
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spOJ uLIcE IvANA ZAJcA I LuKE turAtA

Kreće uređenje spoja 
Ulice Ivana Zajca i Luke 
Turata u Njivicama. 
Te dvije ulice poveza-
ne su makadamskim 
putem što je oštećen 
brojnim vododerina-
ma i sipkim materija-
lom što uzrokuje „šlaj-
fanje“ vozila, a to, pak, 
predstavlja opasnost 
za prolaznike i imovi-
nu stanovnika.

prOJEKtNA dOKuMENtAcIJA ZA 
rEKONstruKcIJu cEstE “KrIž – rIvA”
Ulica Kančinar, odnosno cesta prema Omišaljskoj rivi u većem dijelu 
svoje dužine je u lošem stanju: kolnik je neravan i pun zakrpa, nema 
nogostupa, javne rasvjete ni oborinske odvodnje. Stanari ulica Buč 
i Podkačini više su se puta žalili na neodgovarajuće stanje javne ra-
svjete u tim ulicama što se spajaju na Kančinar. Ta cesta predstavlja 
jedinu prometnicu koja spaja omišaljsku Rivu i luku Pesja s otokom.

prOJEKtNA dOKuMENtAcIJA ZA MALI 
POSLOVNI KOmPLEKS STRAN
Općina Omišalj u postupku je prikupljanja ponuda za izradu pro-
jektne dokumentacije za izgradnju malog poslovnog kompleksa 
Stran na lokaciji postojeće trgovine. Projektnim zadatkom defi-
nirano je da taj mini-centar mora sadržavati prostor za trgovinu 
s pripadajućim spremištem, prostor za caffe-bar s terasom, javni 
sanitarni čvor i prostoriju za društvene namjene  što bi mogla biti 
korištena za održavanje sastanaka i rad Općine, Mjesnog odbora, 
udruga i slično. Također, uz cestu će biti uređena i adekvatna par-
kirna mjesta.
Još 2009. godine Općina Omišalj je naručila izradu idejnog rješenja 
koje je predviđalo izgradnju caffe bara, dućana i WC-a u prostoru 
parka. Novim rješenjem želi se postići maksimalno očuvanje parka 

društvENI cENtAr OMIšALJ
Glavni projekt za izgradnju dvorane i rekonstrukciju zgrade Društve-
nog centra Omišalj izrađen je i prikupljaju se potvrde javnopravnih 
tijela. Istovremeno, razrađuju se izvedbeni projekti za potrebe gradnje.
S obzirom na to da je Konačni prijedlog Izmjena i dopuna Pro-
stornog plana uređenja Općine Omišalj u Ministarstvu graditelj-

Općina Omišalj ugovorila je izradu idejnog i glavnog projekta ce-
ste i javne rasvjete za središnju, neuređenu dionicu ceste u duljini 
približno 800 m s ishođenjem lokacijske i građevinske dozvole.
Izrada projekata ugovorena je s tvrtkama GPZ d.d i Elis Projekt 
d.o.o., a vrijednost je 64.000 za građevinski i 27.000 za elektro-
tehnički dio.

i zelenila i izgradnju smjestiti uz cestu, na prostor gdje se nalazi i 
današnji dućan te omogućiti i dodatni sadržaj.
U planu je javna prezentacija idejnog rješenja (kada bude zgo-
tovljen) kako bi se mogli prikupiti prijedlozi građana i prilagoditi 
objekt željama i potrebama stanovnika. Na temelju toga, odmah bi 
se nastavilo s izradom idejnog projekta, ishodovalo lokacijsku do-
zvolu i krenulo s izradom glavnog projekta za građevinsku dozvolu 
kako se ni bi ponavljale situacije da se izrađuju skupa idejna rješe-
nja što su sama sebi svrha, a kao dokumentacija ne služe ničemu 
osim prikazivanju ideje.
Za taj projekt Općina Omišalj je u proračunu za 2017. godinu osi-
gurala iznos u visini 100.000 kuna.

stva i prostornog uređenja radi dobivanja suglasnosti, uskoro 
se očekuje njegovo usvajanje na Općinskom vijeću čime će biti 
uklonjene formalne prepreke za izdavanje građevinske dozvole 
za izgradnju Društvenog centra Omišalj radi kojih se  taj projekt 
neplanirano otegnuo.

Na inicijativu Općine 
Omišalj, Ponikve voda 
d.o.o. će na toj dionici 
dugoj stotinjak metara 
izgraditi kanalizaciju te 
asfaltirati kolnik u širi-
ni 4 m. U nastavku, dio 
puta koji se spušta pre-
ma odbojkaškom igra-
lištu bit će popravljen 
materijalom od iskopa  
iako će i dalje ostati za-
tvoren za promet.
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rEcIKLAžNO dvOrIštE
Projekt reciklažnog dvorišta građevinskog materijala još uvijek čeka na 
rješavanje imovinsko-pravnih odnosa od strane Ministarstva državne 
imovine (bivšeg Državnog ureda za upravljanje državnom imovinom). 

S obzirom na to, Općina još uvijek nema dokaz pravnog interesa po-
treban za izdavanje građevinske dozvole, a time i gradnju ovog prije-
ko potrebnog objekta iako su sredstva za gradnju osigurana.

JAVNA RASVJETA
Nova javna rasvjeta bit će građena Ulici kralja Tomislava i Ri-
barskoj obali u Njivicama. 
U Omišlju se pripremaju temelji i sve potrebne podzemne in-
stalacije prije asfaltiranja ulice Pušća, a stupovi i lampe bit će 
postavljeni naknadno.
Tijekom ove zime u Njivicama je na zahtjeve građana proširena 
javna rasvjeta na Trgu Ante Starčevića i na Trgu ružmarina te 
u Krčkoj ulici.
U izradi je projektna dokumentacija za izgradnju javne rasvjete 
u Omišlju i to na cesti „Križ-Riva” s odvojcima Buč i Podkačini 
te javna rasvjeta na budućoj pristupnoj cesti za vrtić i školu.

mANJI KOmUNALNI 
ZAhVATI
Osim velikih projekata, kontinuirano se radi na manjim ko-
munalnim zahvatima pa su tako postavljeni metalni stupići 
u Strani kako bi se spriječilo parkiranje automobila u parku, 
postavlja se automatski stupić za reguliranje prometa na Pla-
ci u Njivicama, a isto se planira postaviti i u Omišlju i to u ulici 
Kačini. U planu je uređenje nerazvrstanih prometnica na ra-
znim dionicama, zamjena skliskih oblutaka na Velim stenama. 
Bit će uređivana dječja igrališta u Kijcu, postavljena ograda u 
Brgučeni, uređeni zidovi na omišaljskom jogu te brojni drugi 
manji zahvati.

KućA LANdAuF
Nakon što je izrađena projektna dokumentacija za uređenje 
muzeja u kući Landauf te su izvedeni najhitniji građevinsko-
obrtnički radovi na popravku krovišta, limarije i vanjske stolarije, 
bit će izvedena fumigacija unutrašnjosti i inventara kako bi se 
zaštitilo od štetnika.
S obzirom na to da su za ovaj projekt osigurana ograničena 
sredstva u tek manjem iznosu od troškova predviđenih pro-
jektnom dokumentacijom, bit će određeni prioritetni radovi 
troškovi kojih mogu biti financirani sredstvima iz Proračuna. 
Nažalost, to će biti sitniji zahvati koji neće omogućiti uređenje 
muzeja pa će taj sadržaj morati pričekati bolje dane.

Ovih dana dovršeni su radovi i na području ulice Bjanižov, na 
spoju s Podorišinom/Brgučenom. Zbog dugogodišnjih proble-
ma s čestim pucanjem vodovodnih cijevi pokazalo se nužnim 
krenuti u rekonstrukciji vodovoda u tom dijelu Omišlja. Sto-
ga je u potpunosti obnovljeno 550 dužnih metara vodovoda 
s pripadajućim kućnim priključcima u toj ulici. Jasno, radovi su 
zaključeni postavljanjem novog sloja asfalta.
S tom investicijom u cjelosti je zaokružena obnova svih vodo-
vodnih instalacija od vodospreme Hamec do Brgučene i Bja-
nižova.

uLIcA BJANIžOv
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Dosta je bilo strpljivog čekanja! Otprilike bi tako mogao glasiti radni 
naziv nove inicijative Općine Omišalj, odnosno općinske načelnice 
Mirele Ahmetović kojoj je “prekipjelo” čekanje Godota. Godot je u 
ovoj priči resorni ministar zaštite okoliša Slaven Dobrović koji Kvar-
ner, otok Krk, Omišalj i neprežaljenu upkojenu DINA Petrokemiju 
ustvari i ne doživljava dijelom Republike Hrvatske. Barem kada su 
njegove zakonske obaveze u pitanju. Istina, sjeti se on i otoka i Omi-
šlja kada mu zatrebaju pa tako i protekle veljače kada se slavodobit-
no hvalio da je Hrvatska uspjela iskamčiti čak 102 milijuna eura za 
gradnju LNG terminala. I to baš u Omišlju. I to baš na mjestu gdje se 
nalaze postrojenja nekadašnje DINA Petrokemije. Odnosno, upravo 
tamo gdje se i danas “kvasaju” stotine tona opasnoga kemijskog 
otpada ostalog u Dininim rezervoarima i cijevima. Pa i VCM-a, jedne 
od najopasnijih i najkancerogenijih tvari uopće. 

Laži i obmane 
Godota Dobrovića i njegovu bilo kakvu suvislu reakciju, dakle, mje-
secima se uzaludno čeka, a posebno od 1. rujna prošle godine kada 
je DINA i službeno, rješenjem Trgovačkog suda u Rijeci, prestala po-
stojati zaključenjem stečajnog postupka. I prije i poslije tog datuma 
nadležna državna tijela, od Vlade Republike Hrvatske i brojnih mi-
nistarstava, a posebno, dakako, Ministarstva zaštite okoliša, preko 
Državnog odvjetništva do Fonda za zaštitu okoliša i predsjednice 
države, bili su zatrpavani molbama, zahtjevima, apelima, očajničkim 

MINISTAR ZAŠTITE OKOLIŠA GODOT DOBROVIĆ ILI DOSTA SMO STRPLJIVO ČEKALI - (GRADO)NAČELNICI 
LOKALNIH SAMOUPRAVA OTOKA KRKA DONIJELI ZAKLJUČAK O ZAJEDNIČKOJ BORBI ZA UKLANJANJE 
OPASNIH TVARI I SANACIJU BIVŠE DINA PETROKEMIJE

ILI sANAcIJA 
ILI NA VRATA 

dOBrOvIću!

vapajima, upozorenjima... da je upravo Ministarstvo zaštite okoliša 
jedino mjerodavno sanirati, odnosno ukloniti opasan otpad. Sve 
prema zakonskim odredbama, a prvenstveno odredbama Zakona o 
održivom gospodarenju otpadom i Zakona o zaštiti okoliša. Oglu-
šio se Godot Dobrović na te činjenice čak i nakon što je Državno 
odvjetništvo Republike Hrvatske izrijekom utvrdilo upravo njegovu, 
odnosno odgovornost njegova Ministarstva. 
Lažni tračak nade probuđen je 24. lipnja kada je u Općinu Omi-
šalj stigao Godot Dobrović glavom i bradom pa lakonski- sasvim 
sigurno znajući da laže- uskliknuo poslije sastanka s načelnicom 
Ahmetović:
- Pronađen je partner zainteresiran za preuzimanje problematič-
nog VCM-a i drugih procesnih kemikalija pa će tako razina rizika i 
opasnosti što ih postrojenje danas predstavlja biti značajno sma-
njeno pa i svedeno na minimalnu razinu, rekao je to tada ministar 
pa zaključio da će se to dogoditi već u roku desetak dana, odnosno 
početkom srpnja. 
Pokazalo se vrlo brzo, još jedna u nizu laži i obmana. Baš kao što 
je mazanje očiju predstavljao i sastanak realiziran već za pet dana, 
29. lipnja, u Zagrebu. Na njemu se skupila reprezentativna ekipa: 
predstavnici MUP-a, Ministarstva gospodarstva, Ministarstva zašti-
te okoliša, Općine Omišalj, Primorsko-goranske županije i Dine u 
stečaju. Iako, nije se tako činilo poslije dvosatnog zasjedanja. Što-
više, donesen je i sasvim jasan zaključak:
- Briga oko uklanjanja opasnog otpada i čuvanje postrojenja od 
iznimnog su značaja za nacionalnu sigurnost pa kod donošenja od-
luke oko financiranja čuvanja postrojenja do konačnog unovčenja 
stečajne mase treba uključiti i Ministarstvo financija, a u konačnici 

Mirela Ahmetović: “Ukoliko do kraja ožujka ne 
donese odluku o sanaciji, čelnici jedinica lokalne 
samouprave s područja otoka Krka zajedno će se 
zaputiti u Zagreb, u sjedište Dobrovićeva Ministar-
stva i zatražiti hitan prijem kod ministra kako bi čuli 
izravan, jasan i eksplicitan odgovor na jednostavno 
pitanje - zbog čega njegovo Ministarstvo ne po-
stupa sukladno propisima Republike Hrvatske.”
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i Vladu Republike Hrvatske. Predstavnici ministarstava predložit će 
svojim ministrima, a oni Vladi Republike Hrvatske donošenje od-
luke o osiguranju sredstava za čuvanje i nadzor postrojenja nakon 
obustave stečajnog postupka kao i imenovanje tijela nadležnog za 
provedbu tog zaključka.
Međutim, pojeo vuk magare. Štoviše, takav zaključak, o čemu smo 
već pisali u Glasniku, nikada nije ugledao svjetlo dana jer je napro-
sto izostavljen iz zapisnika. I opet, nikome ništa iako je Ahmetović 
promptno reagirala dopisom.

Nova runda borbe
Svjesna da DINA, odnosno njezini opasni ostaci ustvari uopće ne 
zanimaju ministra i Vladu Republike Hrvatske, načelnica Općine 
Omišalj krenula je posljednjih tjedana u novu rundu još uvijek si-
zifovske borbe. Inicirala je na posljednjem sastanku Koordinacije 
(grado)načelnika lokalnih samouprava s područja otoka Krka toč-
ku dnevnog reda “DINA Petrokemija – stanje na lokaciji i sanacija 
područja”.     
- Od početka rujna, dakle, ništa se nije 
promijenilo, a na području nekadašnje 
Dine prisutna je samo zaštitarska tvrtka, 
odnosno njezina dva zaštitara koja sje-
de na tamošnjoj porti i ni na koji način 
ne mogu osigurati adekvatan nadzor 
nad opasnim otpadom što se tamo 
nalazi pa i nad VCM-om i EDC-om kao 
najopasnijima. Nikada nisam sjedila 
skrštenih ruku i uporno sam zahtje-
vala sanaciju tog područja, ali uzalud 
i jednostavno sam morala potaknuti 
poduzimanje nekog novog koraka pa 
sam problem i formalno uzdigla na 
visinu Koordinacije kolega s otoka 
i zatražila njihovu podršku, rekla je 
Ahmetović.
Krajem veljače, dakle, u Malinskoj je 
održan sastanak Koordinacije i jed-
noglasno je donesen zaključak da 
se ministru Godotu Dobroviću upu-
ti dopis sa zahtjevom da službeno 
donese odluku o sanaciji postro-
jenja DINA Petrokemije sukladno 
Zakonu o održivom gospodarenju 
otpadom.
- Ukoliko to ne učini u zadanom 
roku od trideset dana, čelnici je-
dinica lokalne samouprave s po-
dručja otoka Krka zajedno će se 
zaputiti u Zagreb, u sjedište Do-
brovićeva Ministarstva i zatražiti 
hitan sastanak, odnosno prijem kod ministra kako bi čuli 
izravan, jasan i eksplicitan odgovor na jednostavno pitanje- zbog 
čega Ministarstvo ne postupa sukladno propisima Republike Hr-
vatske, dodala je Ahmetović i informirala da je Općina Omišalj u 
međuvremenu i Državnom odvjetništvu uputila požurnicu s mol-
bom da obrazloži razloge nepostupanja mjerodavnih državnih ti-
jela i institucija, napose Ministarstva zaštite okoliša, ali do danas ni 
iz DORH-a suvislog odgovora.

dobrović u saboru: “u Omišlju nema opasnih 
kemikalija!”
Na, kako je rekao, veliku opasnost procesnih kemikalija o kojima 
nitko ne brine u prostoru tvrtke, odnosno postrojenja u stečaju 
upozorio je gradonačelnik Grada Krka Darijo Vasilić podsjetivši da 
je njegova stranka, PGS, a koja u Saboru Republike Hrvatske parti-
cipira u zajedničkom saborskom klubu IDS-a, PGS-a i Liste za Rije-
ku, u postupku donošenja Proračuna Republike Hrvatske podnijela 
amandman što se tiče upravo te teme.

- Tražili smo amandmanom da se 
u Proračunu osigura iznos u visini 
pet milijuna kuna upravo za sanaciju 
DINA Petrokemije. Znamo svi, mi-
nistar Dobrović nažalost to nije pri-
hvatio. Štoviše, rekao je tom prilikom 
da u bivšoj Dini ne postoje kemikalije 
što ugrožavaju ljude i okoliš pa da, u 
tom smislu, nije potrebno osiguravati 
sredstva za sanaciju. Naravno da to 
nije istina jer cjelokupna dokumen-
tacija potvrđuje da je riječ o izuzetno 
opasnim tvarima što ih je nužno što 
prije zbrinuti. Stoga smo na Koordina-
ciji i donijeli ovakav zaključak i, vjerujte, 
iznaći ćemo načina da na Ministarstvo 
i Vladu napravimo dodatni pritisak. Dr-
žava mora pokazati odgovornost i ne 
smijemo dopustiti ovakav status quo.
Situacija je, dakle, ustvari obostrano po-
sve jasna. Država, odnosno Vlada Repu-
blike Hrvatske i resorni ministar Godot 
Dobrović, s jedne strane, ustrajni u ne-
činjenu i prepuštanju stanovnika Omišlja, 
otoka Krka i čitavog Kvarnera poigrava-
nju sudbinom i golemoj neizvjesnosti. S 
druge strane, načelnica Općine Omišalj i 
njezine kolege iz preostalih šest jedinica 
lokalne samouprave otoka Krka isto su 
tako ustrajni ne popustiti niti milimetra i 
ovaj put udruženim snagama još jednom, 
možda i najglasnije do sada, poručiti mje-

rodavnima: “Halo, tu smo i nećemo dozvoliti vaše daljnje nesavje-
sno i neodgovorno politikanstvo!”. 

Ernest Marinković

da LNG, ali gdje?
- Mene ustvari žalosti činjenica da se u državi slavi činjenica o 
102 milijuna eura namijenjenih LNG terminalu u Omišlju, na 
mjestu nekadašnje dine. da me se ne bi pogrešno shvatilo, 
veseli podatak da je hrvatska dobila rečeni novac, da je riječ 
o mogućoj prilici za plinofikaciju čitavog otoka Krka, ali svi 
se mi ili barem većina nas u Omišlju i otoku pitamo na koji to 
način Ministarstvo zaštite okoliša i energetike ima namjeru 
ozbiljno predstaviti projekt LNG terminala ako znamo da na 
tom području uskladištena leži tolika količina opasnih tvari, 
a što ih isto to Ministarstvo nije u stanju ukloniti, kratko se 
Mirela Ahmetović osvrnula i na još jednom reaktualiziranu 
temu gradnje LNG terminala u Omišlju, a njezin kolega vasilić 
zaključio da LNG svakako jest veliki potencijal i prilika za stva-
ranje novih vrijednosti, ali takav projekt mora biti realiziran u 
skladu s najvećim standardima zaštite okoliša.
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S MAŠKARAMA OD POČETKA DO KRAJA

Mjesec i pol zabave, smijeha, veselja i dobre volje nagovijestili su 
Babani 15. siječnja, okupivši se Prikeštelom pred svojim sumješta-
nima, ali i visokim gostima: Čokolindom, Petrom Božovim, Plen-
kijem i Agrokorom Zdravkovićem. Veselo-instrumentalni sastav 
„Vavik parićani za sprovodi i piri“ svečano je otvorio zabavni pro-
gram emisije „Tvoje riječi zvuče poznato“ u kojem su, uz simpa-

Za „peto godišnje doba“ znaju i najmlađi stanovnici općine i poseb-
no mu se vesele. Iz tog su razloga za njih organizirane dvije maška-
rane redute, jedna u školskoj sportskoj dvorani u organizaciji K.u. 
Omišjanski babani, a druga u DC-u „Kijac“ u režiji Udruge Obitelj 
za mlade. Na pravoj maškaranoj zabavi okupile su se sve općinske 
klinceze i princeze, razni superjunaci, gusari, kauboji, bubamare, pa-
tuljci..., a dječjoj ciki, veselju, pjesmi, plesu i smijehu nije bilo kraja. 
Uz animatore koji su maštovitim igrama zabavljali veselo društvance, 
birane su i najljepše maske, a nisu izostale ni simbolične nagradice. 
Djeca u vrtiću napravili su i svog Mesopusta Zloćka. Kako su nam 
rekli, Zloćko je jako zločesti dječak koji ih stalno nagovara da i oni 
budu zločesti, da govore ružne riječi, da kopaju nos, ne posprema-
ju igračke... Zbog toga su ga smjestili u hodnik u „kaznu“, a na kraju 
mesopusta su ga i pravedno i osudili.
Zadnji dan maškaranog ludila polaznici Područnog vrtića Omišalj 
i učenici nižih razreda OŠ Omišalj obilježili su jutarnjom šetnjom 
kroz centar Omišlja, naravno – pod maskama. Sa svojim su odga-
jateljicama i učiteljicama posjetili i općinske djelatnike koji su ih 
počastili mesopusnim slasticama, a male su im maškare zahvalile 
pjesmom i plesom ispred općinske zgrade. 

E.J.

NAJMLAđI pOd MAsKAMA

BABANI prEuZELI vLAst NA MJEsEc I pOL dANA
tične voditelje Igora i Renea, kandidate bodrili članovi žirija Veca 
Zavojec, Anđa Bagerić, Floki In Der Drmun i Keti Petehović. Na 
glazbenom su se podiju nizale razne poznate ličnosti, a sve je s 
visoka promatrao mesopust Piškirić. Prva na redu, Čokolinda, nije 
došla praznih ruku. Mito ili ne, žiriju i publici je podijelila toliko 
spominjane čokoladice. Petar Božov odrecitirao je “Slijepa li si”, a 

Jutarnja mesopusna šetnja do Općine

Zloćko iz 
omišaljskog 

vrtića

Zabavne igre 
za maškarice
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17Pretposljednjega vikenda u siječnju Njivice su proživljavale pravo maš-
karano ludilo. Nakon što je prošle godine obnovljena dugogodišnja 
tradicija utrke kareta kroz mjesto, ni ove godine njivički Grand Prix nije 
izostao. Kroz tri kvalifikacijske utrke, jedanaest se maškaranih natjecate-
lja žustro borilo za prva tri mjesta, a u vrlo neizvjesnom finalu pobjedu 
je neočekivano odnio Dejan Ilijić. Sreća mu se ukazala kada su se dva 
do tada vodeća natjecatelja, Arsen Kraljić i Igor Babaić, sudarila pred 
samim ciljem. Nizbrdica i oštri zavoji učinili su svoje pa je tako nečija 
nesreća drugome postala sreća. Kraljić je, unatoč padu s kareta kroz cilj 
prošao drugi, dok je Babaića u zadnjim milisekundama pred samom 
linijom cilja pretekao Darko Dragičević i tako osvojio treće mjesto. 
– Nisam bio favorit, ali stjecajem okolnosti svi su se ispred mene 
sudarili i uspio sam se probiti prvi. Trenirao sam mjesec dana na 
karetu kojeg sam sam izradio, spuštajući se u Omišlju od Lokvice 

LUDA TRKA NA KARETImA

Agrokor Zdravković zdušno je zapjevao pjesmu “Ministar” i pobrao 
simpatije publike. 
- Živim dobro i tog’ se ne stidim, zlatnu uru kupim čim je vidim, 
čitav život kad bih bar, dok ne budem posve star, mog’o živit kao 
ministar, poručio je. Šlag na tortu dodali su Plenki i Petar Božov 
izvevši hit “Ima li nade za nas”, a potom se na pozornici pojavila 
načelnica Mirela Ahmetović kojoj, zbog predstojeće izborne go-

dine, nije bilo dozvoljeno govoriti već je odmah ugurana u tran-
sformator iz kojega je potom izašao novi načelnik, meštar Damir, 
koji će sve pravilno kontrolirati i savjesno vladati općinom do kraja 
veljače. 
Za originalan maškarani program zaslužne su karnevalske udruge 
Babani i Omišjanski babani, ali i članice udruge Klub 60+ koje su za 
sve okupljene pripremila frite i kuhano vino.

prema Jadranu, izjavio je Dejan Ilijić, koji je prošle godine bio drugi u 
istoj utrci. Dodajmo i da je za rekord staze, koja se protezala na 375 
metara od raskrižja ulice Krčine i Primorske ceste do trafostanice iza 
Erste banke, zaslužan Arsen Kraljić, prošavši je u 38,61 sekundi. 
Adrenalina nije nedostajalo ni među mlađom populacijom. Tri 
najmlađa natjecatelja, David Majurec te Fran i Karlo Jakominić za 
hrabar su spust i natjecateljsku utrku sa starijima nagrađeni po-
klon—bonom Caffe bara „Reful“ iz Omišlja.
U organizaciju ove zanimljive utrke, uz Općinu Omišalj i TZ Općine 
Omišalj, uključili su se i članovi DVD-a Njivice kao logistička pot-
pora natjecanju. Priznanja i plakete najboljima je uručila načelnica 
Mirela Ahmetović, a grupa Venus pobrinula se da dobre zabave ne 
nedostaje i u popodnevnim satima u centru Njivica.

E.J.

Spust za pobjedu

Napeta 
završnica utrke

U karetijadi 
uživala i djeca

Pobjednici 2. njivičkog 
Grand Prixa
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S MAŠKARAMA OD POČETKA DO KRAJA

Omišalj ima svoj Bljak fest, a Njivice od ove godine imaju The best 
frita fest ili pučki nazvanu Fritulijadu, međunarodno natjecanje u 
spravljanju fritula, popularnih slastica koje se u ovim krajevima 
spravljaju u doba mesopusta. Njivice su tako 21. siječnja odisa-
le slatkim mirisima, a na prvo su se takvo natjecanje na otoku 
prijavile četiri ekipe: iskusne slastičarke iz Karnevalske udruge 
Omišjanski babani koje su svoje frite začinile cimetom i rumom, 
članice Udruge Obitelj za mlade s već provjerenim receptom, čla-
nice Kumpanije od starih užanc s autohtonim receptom frit po 
starinski i djelatnici Općine Omišalj koji su svoje fritule oplemenili 
jabukama. Nitko, naravno, nije htio otkriti svoj tajni sastojak, a 
pravi su fritoljupci odmah prepoznali koje su spravljene od kvas-
ca, a koje od jogurta, u kojima ima dovoljno rakije, a gdje fali. 
Smjesa od otprilike tri kilograma brašna po svakoj ekipi začas je 
planula, što potvrđuje kvalitetu ovog natjecanja o kojoj je sudio i 
stručni žiri. – Sve su fritule odlične, svaka ima neku svoju najbolju 
karakteristiku: ili su najtoplije, ili najukusnije, ili savršenog oblika. 
Dakle, svaka ima jednu svoju odliku koja je stavlja na prvo mje-
sto. Ipak, najbolje su nam frite Kumpanije od starih užanc koji su, 
osim što su ih spravili po starinskom običaju, potrudili se servirati 

prvA FrItuLIJAdA u NJIvIcAMA
ih i na starinskom pijatu, rekla je načelnica Ahmetović u ime žirija 
te im uručila priznanje.   
Fritulijada je u Njivice privukla i mnogobrojne goste, posebno iz 
susjedne Slovenije, koje smo upitali za dojmove. 
– Dolazim u Omišalj i na Krk već četrdeset godina i baš mi je drago 
da sam na prvom svjetskom prvenstvu u spravljanju frita. Sve je 
lijepo i fino, to je nešto posebno i takvo nešto kod nas u Sloveniji 
ne postoji, iako se i kod nas radi nešto slično. Mi ih zovemo miške 
i rade se od brašna, kvasca, jaja, soli, ruma i još jedne tajne. Možda 
se i ja, sa svojom prijateljicom iz Omišlja, prijavim sljedeće godine 
na natjecanje, rekla je Nuša iz Ljubljane. Njezini sugrađani Nevenka 
i Dule za Fritulijadu su čuli preko dnevnih novina te odlučili doći. – 
Sviđa nam se cijala vaša mesopusna tradicija, maškarane zabave i 
tjeranje zime, a i fritulijada je nešto posebno. Probali smo sve frite i 
najbolje su nam one spravljene po tradicionalnom receptu. 
Ovogodišnja prva Fritulijada imala je i humanitarni karakter. Iako 
su mesopusne poslastice bile besplatne, skupljale su se donacije 
za najmlađeg člana Omišjanskih babana, dvogodišnjeg Gabriela 
Mancea iz Šila koji boluje od hipotonije.

E.J.
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Za babane iz Omišlja Riječki karneval zna od samih početaka pa 
tako ni ove godine nisu ostali nezapaženi. Na Međunarodnoj kar-
nevalskoj povorci što je održana 26. veljače još su se jednom pred-
stavili maštovitim kostimima i impresivnim alegorijskim kolima, a 
njihove su fotografije obišle svijet. Prije toga, s kružnog su ih toka 
u Omišlju ispratili i podržali njihovi sumještani. “Babani Omišalj” 
ove su godine uprizorili razigrane i šarene trolove iz filma „Trols“ i 
nastupili su kao 77. grupa, otvorivši serijal otočnih grupa, a slijedili 
su ih “Omišjanski babani” s maskom „Omišjani va Nev Jorku“ 50-ih 
godina XX. stoljeća. Pohvale su pljuštale na sve strane: i za ideju, i 
za masku, trud i alegorijska kola, što je babanima samo poticaj da, 
kako kaže pjesma, “...drugo leto budu boji nego lani”.

piškirić osuđen po svim točkama optužnice
Najluđe vrijeme u godini, na žalost svih babana, završilo je na me-
sopusni utorek, 28. veljače, oproštajem od karnevalskih zbivanja, 
promenadom maškara kroz mjesto i okupljanjem na Placi u Omi-
šlju gdje se u večernjim satima odvijala presuda pustu i posljednja 
maškarana fešta uz grupu Venus. Piškirić je, očekivano, osuđen po 
svim točkama optužnice. – Već trajset let ilegalno pljačka Piškiru, 
kad će prit kraj tom kurbinom piru! Mesto da konačno ide van, ote 
bi kamenolom va prostorni plan. Onda bi moge legalno krast, ka 
god va državi bila vlast, čulo se od porote, predstavnika naroda 
kojima je zasmetalo i što u DINA-i još uvijek skriva otrove, što već 
dugo obećava proširiti groblje i što tržnica zjapi prazna. Piškirić je 
prozvan za devastirane turističke objekte u općini, za neizgrađen 
društveni dom u Omišlju i za svačije ponovno ispričavanje krizom. 
Porota je bila ustrajna u optužnici.
 – Za općinu Omišalj blaženi dan, kad LNG je stavila va prostorni 
plan. Sad nas niki za niš ne pita, njimi šoldi, a nama kita. LNG ter-
minal pred Omišljem pluta, koliko smo do sad zaje... puta? Nema 
naknada, dela ni plaće, opet smo za badave sekli gaće.
Toliko problema, nevolja i neriješenih pitanja presudilo je Piškiriću te 
je, na mrmljanje mještana „neka gori“, na koncu spaljen na lomači.

IsprAćAJ BABANA NA rIJEČKI KArNEvAL

Prvo pokazivanje babana 
pred sumještanima

Kako je to kad se Omišjani 
skrcaju va Nevi Jorku

Trol ko Fol

Spremni za put 
preko Bare

„Neka gori!“Teške optužbe 
za Piškirića
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Kad maškare preuzmu vlast zna se da u 
vodu padaju ustaljena pravila ponašanja 
i počinju vladati neki sasvim drugi propi-
si, a u Omišlju čak i oni kulinarski. Kao što 
je na maškarama poželjno ne biti sasvim 
normalan, tako je 11. veljače u Omišlju bilo 
važno skuhati i poslužiti ne baš normalnu 
hranu. - Održan je, dakle, na Placi još je-
dan Bljak fest, a na Bljaku je normalno biti 
bljak. Iako taj bljak i nije baš svima bio bljak 
jer je mnogima bljak ustvari bio mljac, ali 
je, nema što, mnogima bljak stvarno i bio 
bljak. Ipak, držimo se nekog reda u maška-
ranom bljak neredu. Sedmom po redu.

Interes je velik
- Ako je suditi po ovoj godini i ovogodiš-
njem Bljaku, bit će nam ih još sedamsto. 
Malo nam je prijetilo loše vrijeme, ali, eto 
vidite i sami, prava je fešta. Ne može biti 
drukčije uz ovakve ljude. Ljudi prave pravu 
feštu pa nam onda ni vrijeme ne može ni-
šta, rekao je Damir Jakovčić, inicijator tog 
karnevalsko-kulinarskog veselja. I sam zna 
da će se vječno polemizirati o tome je li bo-
gata trpeza na Bljaku stvarno bljak ili nije, 
ali, zaključio je, to je najmanje važno. Ne-
kome je fino ovo, nekome ono, ali je svima 
zabavno, a to je najvažnije.
- Treba biti iskren i reći da i nismo u startu 
pretenciozno maštali da bi se naš Bljak mo-
gao pretvoriti u ovako veliku karnevalsku 
priredbu. Zamislili smo je kao lokalnu za-
bavu naslonjenu na naše dvije karnevalske 
udruge. Srećom, pokazalo se da postoji ve-
lik interes i u Omišlju i na otoku, ali nam se 
od prve godine rado pridružuju i s kopna i 
to svake godine sve više. Naravno da nas to 
iznimno veseli, u dahu je ispričao Jakovčić 
ne gubeći iz vida golemi lonac u kojemu 
su se “strpljivo” krčkale tripice, već standar-
dna bljak-delicija što je posljednjih godina 
spravlja ekipa Općine Omišalj i, tvrdi Ja-
kovčić, superiorno vlada tom “problemati-
kom” iako tripice uopće nije jednostavno 
napraviti. Otprilike četiri-pet sati pripreme, 
što je odrađena prethodnu noć, i još oko 
četiri sata kuhanja, maslinovo ulje i svinj-
ska mast, kapula, razno korjenasto povrće, 
panceta, peršin, češnjak i malo vina jer, tvrdi 
on, i tripice vole malo popiti.

Im’o sam strašnog pijetla
Tripice su, međutim, bile samo dijelić po-
nude na ovogodišnjem Bljak festu. Recimo, 

p(r)OLupANI LONcI
kad ste zadnji put jeli gulaš od peteha, pje-
tlića?
- Nekad se to relativno redovito kuhalo. 
Moj djed pa kasnije i mama imali su običaj 
kuhati upravo ovakav gulaš na petehu pa 
sam, eto, i ja nastavio. Samo puno povrća i 
jedan dobar peteh! Kakav je dobar peteh? 
Da je mesnat, da ima dovoljno i masnoće, 
cijele kosti unutra i - to je to, rekao je, pak, 
Ivica iz ekipe Hotela Njivice koji je, uz gulaš, 
brojnim posjetiteljima Bljaka servirao i juhu 
na morskom kamenu, prepunom jadranske 
arome algi i trava, te crne fritule spravljene 
na standardan način, ali dopunjene orasima 
i crnilom od sipe. 
Ista sudbina kao i tatu pijetla snašla je i 
njegovo potomstvo, za što se pobrinulo 
društvo iz Omišjanskih babana. Za njihovu 
deliciju glavom je platilo oveće jato pilića 
jer su se odlučili skuhati gulaš od pilećih že-
ludaca, a u loncu je mjesta bilo za oko 25 
kila želudaca. Ista je ekipa i zasladila život 
prisutnima, a nudili su zelene palačinke.

Bikova jaja, lignje s fažolom, 
kobasicom i pancetom
Na štandu do, muški dio Omišjanskih baba-
na bavio se zvjezdanom konstantnom Blja-
ka, delicijom što velikoj većini, međutim, ni-
kada neće proputovati crijevima. Čovjek bi 
se vrlo lako zeznuo dok ih gleda, pomislio 
da je riječ o prsima kakve patke, kad ono... 
Bikova jaja!
- Ma nije to prosto. Ča, pa jaja su jaja, a ovo 
su bikova. Dođu nam u opni koju otvorimo, 
očistimo jaja, narežemo ih i, opa, na roštilj. 
Začinimo ih malo sa solju i paprom i za pr-
ste polizat! Je, u pravu ste, bio je to pra-
vi bikocid, barem ih je pedeset ostalo bez 
jaja, objasnio je Omišjanski baban Igor pred 
čijim su štandom priličnu gužvu stvorili 
“jajokusci”. Rekoše nam, odlična su, super 
pečena i samo se treba riješiti problema u 
glavi- samo ne smijete znati što jedete i uži-
vat ćete u toj uistinu vrhunskoj deliciji.
Babani nisu polupali ločniće, nego se njihov 
specijalitet najjednostavnije mogao nazvati 
“Prolupani lonac”. Oni su u svom loncu po-
miješali more i kopno. I to kako!!!
- Evo, nudimo sam super jelo: lignje s fa-
žolom, kobasicom i pancetom. Dakako, ima 
puno kapule, mrkve, celera, majčine dušice, 
paprike... ma nemam pojma što smo sve 
unutra ubacili. Šta se čudite? To vam je su-
per, samo probajte! Bolji smo i od Španjola-

ca i od Portugala i od njihovih paella. - Kad 
se svi ti naši okusi u padeli stope... Ma što 
da vam rečem, pravi fini bljak, ponudili su 
nam uoči kušanja tog bućkuriša optimisti-
čan rasplet Babani Nenad i Dean.
Štošta se još nudilo na Bljaku: iz Zubaca su 
donijeli “Raspjevanog mrkača” s palentom 
u boji, a iz Obitelji za mlade satima su pekli 
“Poderane gaće”. 

Golem potencijal Bljak festa
Bez obzira što je predajom ključeva Općine 
nedavno abdicirala, općinska načelnica i na 
Bljaku je imala što reći. 
- Jako veseli što nas je svake godine sve 
više. I ne samo iz Omišlja i Njivica već i iz 
ostalih dijelova otoka, ali i s kopna. Što se 
manifestacija tiče, uz Antičke večeri i nada-
leko poznate ribarske fešte, Bljak je najveći 
događaj, ali i manifestacija s golemim po-
tencijalom. Još uvijek je možemo nazvati 
lokalnom, ali iz godine u godinu sve više 
nadilazi lokalne okvire i prerasta u nešto 
značajnije i veće, a već sada nemali je broj 
onih koji dolazak u Omišalj i slobodne vi-
kende rezerviraju baš u terminu Bljak festa. 
Uz to, raduje me što su nam se ove godine 
pridružili i lokalni ugostitelji, ali i Hoteli Nji-
vice, a uvjerena sam da će to isto uskoro 
učiniti i mnogi sa šireg područja Primor-
sko-goranske županije, ali i cijele Hrvatske, 
istaknula je Ahmetović.
Iako je načelnica dala naslutiti, ali još uvijek 
pomalo sramežljivo, organizatori se nadaju 
da će Bljak fest vrlo brzo postati ozbiljan 
turistički proizvod i atrakcija što će u Omi-
šalj, i u zimsko, na Krku ne baš turističko 
doba, privući značajniji broj ne samo do-
maćih gostiju. S obzirom na dosadašnja 
iskustva, još je samo mali korak do trenutka 
kada će omišaljska Placa postati premalena 
da bi prihvatila i zainteresirane bljak kuha-
re, ali i sve bljakavce koji  će pohrliti zagristi 
svoj bljak zalogaj i uživati u neobičnoj i ori-
ginalnoj zabavi.

Ernest Marinković 

BLJAK FEST
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Turistička zajednica Općine Omišalj od 1. 
ožujka ima novu direktoricu. Po odlasku 
dosadašnje direktorice Katice Jakovčić u 
mirovinu, na njezino je mjesto izabrana 
nova, koju smo posjetili u prvim danima 
obavljanja nove funkcije te je ovim razgo-
vorom predstavljamo čitateljima Glasnika.

- Za početak nam se predstavite – tko ste, što ste 
po struci, otkud dolazite...?
• Dolazim iz Rijeke gdje sam završila osnovnu 
i srednju školu te Fakultet za turistički i hotel-
ski menadžment u Opatiji. Od samog zavr-
šetka, odnosno od 2005. godine, radim u tu-
rizmu: prvo u Putničkoj agenciji Frodo d.o.o./
Yacht base ltd., čija je primarna djelatnost bila 
posredovanje u iznajmljivanju jahti i brodica, 
a ja sam, kao referent za prodaju, bila zadu-
žena za osmišljavanje programa, marketing i 
financije. Od siječnja 2006. godine počinjem 
raditi u Putničkoj agenciji Autotrans d.o.o., u 
riječkoj poslovnici, gdje sam bila zadužena za 
kontakt s klijentima, osmišljavanje programa 
za izlete osnovnih i srednjih škola, maturalna 
putovanja, hodočašća... Ubrzo prelazim na 
mjesto voditelja poslovnice Rijeka, a potom 
i Krka, gdje ostajem do 2017. godine. Or-
ganizirala sam, koordinirala i nadzirala rad 
poslovnice, izrađivala i provodila financijski 
plan, ugovarala poslove, kontaktirala s do-
maćim i inozemnim partnerima, organizirala 
velike projekte i kongrese... Iz želje za daljnjim 
stručnim usavršavanjem, na Fakultetu za turi-
stički i hotelski menadžment  upisala sam po-
slijediplomski znanstveni studij „Upravljanje 
kvalitetom“ jer je kvaliteta danas nešto čemu 
teži svaki čovjek, svako društvo, svaka država. 
Kvaliteta je ključ uspjeha, opstanka i razvoja 
na svjetskom tržištu.  

- Došli ste na vrlo odgovornu funkciju, kao 
direktorica Turističke zajednice. Što Vas je 
motiviralo da se javite na taj natječaj i koji 
Vas izazovi očekuju?
• Očekuju me veliki izazovi. Koliko god to bilo 
blisko poslu kojega sam dosad obavljala, ipak 
je to nešto novo i upravo me ta želja za nečim 
novim, novim postignućem i razvojem sebe 
ponukala da se javim na ovo radno mjesto. 
Znam da će zahtijevati puno truda, no mislim 
da sam u trinaest godina rada u turizmu, u po-
slovnicama kao voditelj dala svoj maksimum i 
više nisam vidjela neko mjesto koje bi me mo-
glo zadovoljiti. Sve što sam mogla sam ostva-
rila i došlo je do stagnacije u razvoju.

Golem izazov, ali i prilika
- Što se tiče TZO Omišalj, koje su prema Va-
šem mišljenju njezine prednosti, a koje mane?
• Prednosti su velike, prvenstveno što obu-
hvaća dva mjesta – Omišalj i Njivice koja su, 
po meni, suprotna. Njivice su orijentirane 

ANdrEA OrLIć ČutuL 

ljetnom turizmu, mada je to re-
lativan pojam jer svi osim mora i 
sunca traže nešto više. Možda Omi-
šalj, koji je kulturno vrlo bogat, može s te 
strane ponuditi turistima ono što oni traže. 
Premda su današnje potrebe turista vrlo veli-
ke i postaju sve zahtjevniji jer traže da ih se na 
neki način uključi u život zajednice. Primjeri-
ce, kroz neka istraživanja, cikloturizam, otkri-
vanje novih aktivnosti. A mane... Vjerojatno ih 
ima, ali ih još nisam uspjela detektirati. Vje-
rojatno postoji nešto što bi se svakako dalo 
popraviti i dignuti na veći nivo, neki brand po 
kojem bi zajednica postala prepoznatljiva. 

- U prijavi na natječaj morali ste dostaviti pri-
jedlog programa rada za jednogodišnje razdo-
blje. Koja je Vaša vizija turističkog razvoja Nji-
vica i Omišlja, možete li nam reći svoje ideje?
• Prvo što sam rekla je da bi trebalo poboljšati 
web-stranicu i internetsko oglašavanje turistič-
ke zajednice. Trebala bi biti puno preglednija, 
upečatljivija, prilagođena čitanju na pametnim 
telefonima, a najvažnije je da se do informaci-
je može doći bez puno klikova i traženja. Kada 
sam došla na ovo radno mjesto, saznala sam i 
da je nova stranica u izradi. Turistička zajednica 
treba staviti poseban naglasak na intenziviranje 
online prisutnosti putem oglašavanja na porta-
lima ciljnih tržišta. Ključan je naglasak na ciljna 
tržišta, odnosno geo-zone, urbana središta, 
koja su određena dostupnošću direktnim avio 
linijama, na 4-6 sati vožnje. Drugi prioritetni fo-
kus komunikacije treba staviti na ključne proi-
zvode, a koji će doprinijeti pozicioniranju pro-
izvoda regije. Također bi trebalo poraditi i na 
manifestacijama, odnosno događajima. Dosad 
je bilo tih prepoznatljivih manifestacija koje se 
održavaju već godinama, ali bi svakako trebalo 
animirati turiste da kada dođu negdje nešto 
pogledati imaju gdje i ostati, a ne da se samo 
prošeću i odu kući. Njivice i Omišalj poznate su 
destinacije odmorišnog turizma, ali isto tako 
imaju velik potencijal razvoja ostalih oblika tu-
rizma kao što su cikloturizam, trekking, avan-
turistički turizam odnosno vrsta turizma koja 

NOvA dIrEKtOrIcA tZO OMIšALJ

Ahmetović: Izabrali smo pravu osobu
Nakon što u prvom javnom natječaju za direktora/icu turističkog ureda tZO Omišalj 
nije nitko izabran, natječaj je ponovljen te je između pet kandidata, kao najkompe-
tentnija za to mjesto izabrana upravo Andrea Orlić Čutul. 
– Osim što je formalnim dokumentima dokazala da je vrlo kompetentna i sposobna 
za taj posao, da ima iskustva u izravnom kontaktu sa stranim operaterima i turi-
stičkim radnicima, presudio je i njezin nastup na intervjuu gdje je pokazala svoju 
odlučnost, elokventnost, ozbiljnost i „zdrave“ odgovore. Izuzetno se dobro snašla 
u problemima koje smo pred nju postavili, dakle u nepripremljenim situacijama i 
mislim da smo izabrali pravu osobu. Njezina mladost, energija i entuzijazam novi 
su vjetar u leđa turističkoj zajednici, što nam itekako treba, rekla je načelnica Mirela 
Ahmetović, predsjednica turističkog vijeća turističke zajednice Općine Omišalj.

E.J.

privlači ljubitelje ronjenja, veslanja, 
glazbe, fotografije, gastronomije, 
enologije, promatranja bilja, kul-
turnog i zdravstvenog turizma. 
Prilagođavanje turističke ponu-
de uz stvaranje novih i orginalnih 

turističkih događaja i manifestaci-
ja predstavljaju preduvijet za daljnji 

razvoj, a model masovnog turizma 
treba preoblikovati u selektivne oblike po-

nude. Kvalitetan program sukladno potrebama 
tržišta izuzetno je važan, s obzirom na to da igra 
važnu ulogu u razvoju cijele općine. Usmjavanje 
na razvoj outdoor ponude, osobito van glavne 
sezone, trebalo bi biti jedna od smjernica u dalj-
njem radu.

prosperitetno odredište puno 
potencijala
- Gdje vidite Njivice i Omišalj za, recimo, pet 
ili deset godina? Imate li dugoročni plan i 
ciljeve koje želite ostvariti?
• S obzirom na svoj položaj, Njivice i Omišalj 
imaju velik prosperitet za razvoj. Blizu je zrač-
na luka i makroregija Rijeka sa svim važnim 
putevima. Vidim da bismo se kroz jaču pro-
midžbu i marketing, kroz oglašavanja i pro-
mociju na stranim tržištima, kao i suradnju 
s hotelima koji šire svoje kapacitete, mogli 
podići na viši nivo i postati među vodećim 
destinacijama na Kvarneru. Takozvani „od-
mor na suncu i moru“ rast će i unatoč tome 
što je ostjetljiv na gospodarske i vremenske 
prilike, ali isto tako će rasti i sofiticiranost ku-
paca, čime će doći do sve veće potražnje za 
raznolikošću sadržaja, usluga i aktivnosti u 
destinaciji. Doći će do potrebe za kombini-
ranim odmorom na moru i suncu s drugim 
turističkim proizvodima, događajima, ma-
nifestacijama, festivalima. Upravo oni mogu 
biti ključni motiv zašto će gosti posjetiti baš 
našu destinaciju.

- Kako teku pripreme za sezonu, s obzirom 
na to da je plan za 2017. godinu već naprav-
ljen? Mislite li ga mijenjati ili nadopuniti?
• Zasad kompletan program manifestacija 
još nije gotov. Radim ga uz pomoć kolegica 
koje će mi morati biti puna potpora da bih 
uopće krenula s tim. Prvih petnaest dana na 
novom radnom mjestu očekuje me dosta 
posla i bit će to podosta užurbano razdoblje.
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Poslije dobivanja koncesije i ishodovane dozvole za pravo građe-
nja, zahuktali su se građevinski radovi u kampu “Pušća”. Kao što 
smo već pisali u Glasniku, planovi su vrlo ambiciozni i, kako smo 
doznali na terenu, realiziraju se zamišljenom dinamikom. Nesmi-
ljeno se ruši, buši, kopa, ravna, gradi..., zaglušujuća buka strojeva, 
užurbani radnici i, uopće, radna atmosfera što vlada na gradilištu 
jamac su da će “Pušća” novu sezonu dočekati u potpuno novom 
“izdanju”.

sasvim nova “pušća”
Tom novom “Pušćom” dominirat će središnji objekt- restoran s 
golemom terasom u čijoj će ne-
posrednoj blizini biti smješten i 
bazen s otvorenim pogledom 
na more. Odmah do nalazit će 
se središnji trg kampa zami-
šljen kao prostor na kojemu će 
biti organiziran društveni život: 
glazbeni događaji, animacijski 
sadržaji i ostale manifestacije.
U fazi gradnje su i ostali prosto-
ri namijenjeni rekreativno-sportskim sadržajima na većem multi-
funkcionalnom igralištu te na jednom dječjem igralištu, a bit će 
izgrađeno i nekoliko manjih trgova. Isto tako, uz mobilne kućice, 
namijenjene smještaju gostiju, također će biti izgrađeno više malih 
bazena. Prvi vrhu kampa bit će smještena potpuno nova recepcija, 
a u njegovu središnjem dijelu i dva golema nova sanitarna čvora.

U NOVU SEZONU S NOVIM KAMPOM

- NOvA dIMENZIJA OMIšALJsKOG turIZMA
Velika pješčana plaža također će doživjeti velike preinake i, ustvari, 
poprimiti potpuno novi izgled. Uz nju će, pak, niknuti velika šetni-
ca, ali i igralište za odbojku na pijesku. 
Ipak, valja reći da će neki od dijelova kampa biti građeni fazno, ali 
će već ove godine oko 90 posto čitave investicije biti dovršeno.

ulaganje vrijedno 70 milijuna kuna
Sukladno prostorno-planskoj dokumentaciji (UPU 5-Pušća), kamp 
“Pušća” raspolagat će s ukupno 300 smještajnih jedinica različitog 
tipa, a gosti će biti smješteni u mobilnim kućicama te na kamp 
parcelama u kamp prikolicama ili u kamperima.

Ukupna ulaganja u kamp iznosit će oko 70 milijuna 
kuna. Od toga je planirano oko 7 milijuna kuna ulaganja 
u pomorsko dobro u dvije godine, oko 13 milijuna kuna 
u smještajne kapacitete u prvoj godini te preostalih 50 
milijuna kuna u izgradnju infrastrukture te izgradnju i 
opremanje objekata. U prvoj godini postojanja kamp 
bi trebao zadovoljavati standarde za kategoriju četiri 
zvjezdice, ali se svi zahvati obavljaju  sukladno planu da 
već sljedeće godine na ulazu u nj bljesne i peta zvjez-
dica. 

Dakle, zaključno, vrlo brzo, već za koji mjesec, ne tako davno za-
starjela, godinama ruinirana, a pri odlasku nekadašnjeg zakupca i 
temeljito devastirana Pušća u potpunosti će poprimiti novi izgled, 
baš kao i vizura čitavog tog kraja, a gosti će na raspolaganju imati 
suvremen i sadržajno vrlo bogat turistički objekt što će Omišlju 
i njegovim turističkim potencijalima dati sasvim novu dimenziju.

E.M.

KAMp “pušćA”
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Mjesni odbor Njivice svoj rad i aktivnosti 
nastavlja uobičajenim tempom. Kao pred-
stavnike građana, interesira ih sve što se 
u općini događa, no, kako je rekao pred-
sjednik njivičkoga Mjesnog odbora Zlatko 
Klobas, oni nisu tu da traže grešku u susta-
vu i kritiziraju već da svojim doprinosom i 
konstruktivnim rješenjima pomognu da su-
stav bolje funkcionira. Nerijetko ih mještani 
zaustavljaju na ulici, zivkaju telefonom za 
svaki trn u oku, a najviše ih „muči“ uređenje 
prostora, čistoća i zelene površine, odvoz 
smeća i česta “ispadanja” struje. 
- Budući da smo mi predstavnici građana, 
naš je posao da nas ljudi „dave“, oni na to 
imaju potpuno pravo i to nam nimalo ne 
smeta, izjavio je Klobas, zadovoljan načinom 
kako stvari funkcioniraju i brzinom kojom se 
rješavaju. Komunalni odjel i članovi Mjesnog 
odbora redovito obilaze mjesto, stvari se rje-
šavaju na dnevnoj bazi, od uočavanja i bilje-
ženja radova za predsezonu do promptnog 

MO NJIVICE

Folklorno društvo „Njivice“ neizostavan je 
dio programa svake veće ljetne manifesta-
cije u Njivicama. Osnovani tek prije deset 
godina, najmlađe su folklorno društvo na 
otoku Krku, no, zanimljivo, najstarije po pro-
sjeku godina. Osnovavši Društvo, posvetili 
su se njegovanju tradicijskih plesova otoka 
Krka, sopnji i kantu te očuvanju dvoglasja 
tijesnih intervala Istre i Hrvatskog primorja 
koje je i UNESCO uvrstio na listu nemateri-
jalne kulturne baštine čovječanstva. Poseb-
nost ovog Društva je i što njegovi članovi 
nisu svi njivičkih korijena, već su se stjeca-
jem gospodarskih i društvenih okolnosti u 
posljednjih nekoliko desetljeća doselili iz 
raznih krajeva Hrvatske. Zbog toga vole reći 
da je njihova vrijednost i angažman oko nji-

FOLKLOrNO društvO „NJIvIcE“ sLAvI dEsEtLJEćE rAdA
vičkoga folklora i tradicije još značajnija i vred-
nija jer je nastala u multikulturalnoj sredini, a 
iniciranjem oživljavanja tradicijskih običaja i 
uključivanjem gotovo svih žitelja Njivica u njih 
to su i dokazali. Predsjednik Društva je Zlat-
ko Jurković, a stručni voditelj i učitelj sopnje, 
kanta i tanca je već dugi niz godina Ivan Pa-
vačić Jecalićev, melograf i promicatelj tradicije 
i kulture otoka Krka, zahvaljujući kome sada u 
Njivicama postoje dva para sopac: Zlatko Jur-
ković i Nikola Dapčić te mladi Antonio Justić 
i Hrvoje Tomee, kao i mlade kanturice Ivona 
Tomee, Josipa Brusić i Bernarda Sertić. 
Uz prisustvo na svim crkvenim i svjetovnim 
svečanostima te mjesnim zabavama i mani-
festacijama, u suradnji s Turističkom zajedni-
com u ljetnim mjesecima redovito nastupaju 

uklanjanja nedostataka, poput starih au-
tomobila i smeća, uređenja ulica i trgova. 
Također, uočeni nedostaci koje su članovi 
početkom mandata stavili u svoj dugoročni 
plan polako se otklanjaju. Iako nemaju ve-
lik utjecaj na projekte poput Ribarske obale, 
angažirali su se oko njezina uređenja, u toku 
su i prate što se događa kako bi valjano mo-
gli informirati svoje sumještane.
– Htio bih dodati i da je to vrlo star projekt 
o kojem se pričalo od vremena osnivanja 
ove Općine, no nitko dosad nije imao petlje 
upustiti se u njega i realizirati ga, napome-
nuo je Klobas, potaknut sve češćim pitanji-
ma svojih mještana o ideji samoga projekta. 
Pažljivo prate i radove na oborinskoj od-
vodnji u Japleničkom putu, a u pripremi je i 
prva faza uređenja parka Rosulje. U prošlim 
je brojevima Glasnika pisano o problemu s 
kanalizacijom, na što Klobas i sada upućuje.
– Za vrijeme božićno-novogodišnjih pra-
znika, kada je na prostoru Kijca i Njivica 
boravilo više ljudi, a i hoteli su bili otvoreni, 
ponovno su se javili isti problemi kao ljetos: 
smrad i zamućenost mora. Sve to potvrđu-
je naše sumnje o ozbiljnijem problemu od 
lošeg održavanja, rekao je, aludirajući na 
problem podkapacitiranja. 

Glas Njivičara
Osluškujući i uvažavajući glas Njivičara, na 
prijedlog grupe mještana, Mjesni odbor 
Njivice predložio je za dobitnika godišnje 

nagrade Općine Omišalj Folklorno druš-
tvo „Njivice“ koje ove godine slavi desetu 
obljetnicu djelovanja. Također su, iako po-
dijeljena mišljenja, na posljednjoj sjednici 
većinom glasova podržali zahtjev brani-
teljske udruge da se dio Ribarske obale 
preimenuje u Ulicu hrvatskih branitelja. 

E.J.

na njivičkoj Rivi, doprinoseći tako turistič-
koj promidžbi svojega kraja. Osim toga, 
redovito nastupaju na Festivalu krčkog 
folklora te godišnjim natjecateljskim susre-
tima sopac i kanturic u Pinezićima i Ronjgi-
ma. Njihov je kanat zabilježen i na nekoliko 
nosača zvuka te u e-čitanci Školske knjige. 
Ipak, jedan od najvažnijih uspjeha Folklor-
nog društva „Njivice“ bila je obnova narod-
nog običaja Kolejana 2016. godine.  
Desetu godišnjicu postojanja članovi 
Društva proslavit će publikacijom u kojoj 
će biti zabilježen sav njihov rad i zalaga-
nje s ciljem da se njivička tradicija održi 
i u budućim desetljećima, kroz buduće 
generacije Njivičara. 

E.J.

KLOBAs: NE trAžIMO GrEšKE u sustAvu

Rosulje

Nova vizura 
Njivica

Z. Klobas
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Dvorana Društvenog centra „Kijac“ 10. je siječnja pretvorena u kino 
dvoranu gdje su mještani Njivica i Omišlja, ali i ostalih otočnih mje-
sta imali priliku pogledati dva filma o tranziciji: „In Transition 2.0“ i  
„Zelenica“. Radi se o primjerima samoorganizacije stanovnika lokalnih 
zajednica, s ciljem poboljšanja kvalitete življenja i povećanja vlastite 
otpornosti na krizna stanja. Prema riječima Zorana Skale, moderatora 
rasprave koja je uslijedila među petnaestak okupljenih toga iznimno 
hladnoga dana, radi se o kompilaciji kratkih prikaza čitavog niza tran-
zicijskih inicijativa iz svih krajeva svijeta s komentarima ljudi koji u nji-
ma sudjeluju. Između pojedinih prikaza provlačio se komentar Roba 
Hopkinsa, jednog od začetnika tranzicijskog pokreta, koji objašnjava 
tipične faze kroz koje prolaze gotovo sve tranzicijske grupe. Drugi je 
film napravila udruga „Vestigium“ iz Zagreba, koja je pokrenula pro-
jekt „Zelenica“, što je u nekoliko zagrebačkih četvrti potaknuo građan-
ske inicijative za rješavanje njihovih lokalnih potreba. – Složili smo se 
da želimo imati tranzicijsku inicijativu i u Kijcu jer nam ona treba i jer 
znamo da ono što su radili drugi po svijetu, možemo raditi i mi. Jed-
ne motivira proizvodnja hrane, druge obnovljivi izvori energije, treći 
bi htjeli tečaj iz permakulture... Nismo žurili s „velikim“ zaključcima i 
zadacima, neka se dojmovi slegnu i počnu paliti lampice s idejama, 
istaknuo je Skala i najavio još jedan susret u veljači. 

E.J.

U suradnji s Udrugom za pet therapy Indeficienter Vinkuran, a u 
sklopu programa poticanja čitanja, školska je knjižnica u petak, 17. 
veljače, bila mjesto gdje su učenici nižih razreda, uz terapeutkinju 
Meri Sučić, čitali kujici Uliki. I dok se ona udobno smjestila na svoj 
ležaj, oko nje su učenici sa slikovnicama u rukama naglas čitali. 
Ulika ih je slušala, umiljavala im se, gurala glavu da je maze i davala 
šapu u znak potvrde da je zadovoljna, a oni su sve razgovjetnije, 
glasnije i opuštenije čitali pa su se pročitane stranice sve brže niza-
le i začas je proteklo sat vremena.
Kujica Ulika gostovala je u Školi Omišalj zahvaljujući novom pro-
gramu R.E.A.D. “Čitaj (o) psu” i uključivanju terapijskog psa u rad 
s djecom, čime se djeluje na podizanje njihove razine motivacije i 
na različite razvojne aspekte. Program je namijenjen djeci s pore-
mećajem pažnje i koncentracije, djeci koja imaju jezično-govorne 
poteškoće i onoj koja imaju strah od javnog nastupa i strah od psa. 
Iako ne razumije riječi, pas kojem djeca čitaju pažljiv je slušatelj, 
razumije boju i ton glasa, dopušta im da čitaju vlastitim ritmom 
i nikada ih ne požuruje i kritizira, a učenici se osjećaju ugodno i 
lakše se koncentriraju. Osim toga, jačaju samopouzdanje, osvje-
šćuju važnost čitanja i uče kako se ponašati prema životinjama, a 
napredak je vidljiv već pri prvom druženju.

E.J.

“ČItAJ (O) psu” u šKOLsKOJ KNJIžNIcI

U povodu Dana žena, Otvoreno kazalište Omišalj pripremilo je pri-
godni poetski recital, nazvan „Žena za sva vremena“. Zlata Hadžić, 
Antonia Martinčić, Marija Seka Kovačević, Vesna Štropin i Mirjana 
Zec publiku su na trenutak podsjetile na velike žene koje su kroz 
povijest napravile iskorak i učinile da žene danas žive bolje. – Žene, 
majke, bake, vi ste nositeljice prošlosti, sadašnjosti i budućnosti, 
poručile su, izabravši za recital samo poeziju pjesnikinja. Čuli su 
se tako, između ostalog, stihovi Višnje Stahuljak, Vesne Krmpotić, 
Vesne Parun, Tatjane Panjković Mušić, ali i otočanki Antonije Mar-
tinčić i Petre Štropin. Članice Otvorenog kazališta potrudile su se 
pronaći i šaljive izreke te mudre misli o ženama, čime su nasmijale 
publiku. Večer posvećenu ženama zaključio je Bosnimir Ličanin Li-
kota prigodnim stihovima.

E.J.

žENA ZA svA vrEMENA 
OtvOrENOG KAZALIštA

Terapijski pas za poticanje čitanja

FILMOvI O trANZIcIJI

Slijede li tranzicijske 
inicijative i u Njivicama?
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Dan uoči 8. marta, Međunarodnog dana žena, vrijedne članice 
Kluba 60+ svoje su sumještane počastile izložbom i prezen-
tacijom radova u novoj tehnici kojom se odnedavno bave, iris 
foldingom. Motiv koji se provlači kroz njihove radove je, daka-
ko, žena, a o velikim i malim ženama bilo je riječi i na samom 
otvorenju izložbe. Svi oni koji podržavaju i prate rad omišaljskih 
„penzionerki“ toga su se dana natiskali u galeriji Lapidarij, pa je u 
jednom trenutku postala pretijesna. Uz mnogobrojne Omišljane, 
ali i prijatelje s cijeloga otoka, svoje su im poštovanje, priznanje 
i podršku dolaskom iskazali i novoizabrana predsjednica Druš-
tva Crvenog križa Primorsko-goranske županije Karin Kuljanić, 
ravnateljica županijskog Društva Crvenog križa Vesna Čavar, 
predsjednik Gradskog društva Crvenog križa Krk Antun Lončar, 
pročelnica Općine Omišalj Maja Mahulja, predstavnici nekoliko 
udruga umirovljenika s otoka Krka te predstavnici Osnovne ško-
le Omišalj. Otvorenje su uljepšali članovi KUD-a „Ive Jurjević“ te 
učenici OŠ Omišalj, krasnoslovivši stihove Tina Ujevića, Dobriše 
Cesarića, Drage Ivaniševića, Ratka Zvrka i ostalih priznatih hrvat-
skih pjesnika, posvećene ženama, majkama, bakama, s jednakom 
porukom: „Vi ste žene među kraljicama!“. 

žENA KAO INspIrAcIJA

Svoj doprinos karnevalskim zbivanjima u općini Omišalj dali su i 
pjevači mješovitog zbora KUD-a „Ive Jurjević“ organiziravši 18. ve-
ljače koncert pod maskama u Društvenom centru „Kijac“. Među 
klaunovima, piratima, cigankama, vješticama, kuharima, glazbenim 
kritičarima... našla su se i bakarska gospoda jer su domaćini u go-
ste pozvali i KUD „Sklad“ iz Bakra, koji svoje postojanje bilježi od 
19. stoljeća. Dva su se zbora na pozornici izmjenjivala veselim me-
lodijama, a na kraju su izabrane i najbolje maske iz publike. Publika 
je posebno nagradila pjesme iz Istre i Hrvatskog primorja koje su 
izveli gosti, ali i već uvježbane The Lion Sleeps Tonight, O Happy 
Day, Nane coha i Let the Sunshine u izvedbi domaćina. Dobra se 
zabava i druženje nastavilo uz harmoniku i bakarske baškote koji-
ma su sve u publici počastili Bakrani.  

E.J.

MAšKArANI KONcErt Kud-A „IvE JurJEvIć“

– Čast mi je biti ovdje, pogotovo zato što sam prvi puta u ulo-
zi predsjednice Društva Crvenog križa došla među one koji život 
znače. Cijenim vaš volonterizam, rad, ljudskost i empatiju. Znam da 
vaši radovi krase brojne ustanove i zidove diljem svijeta jer sam za 
vas prvi puta čula i vidjela vaše radove u New Yorku, rekla je Karin 
Kuljanić, a nije ih zaboravio pohvaliti ni predsjednik krčkoga Grad-
skog društva Antun Lončar. – Vi ste vrlo organiziran i aktivan klub, 
sa puno ženske mašte i mogu vam samo dati podršku da nastavite 
tako i dalje, rekao je Lončar, čestitavši svim ženama njihov dan. 

E.J.

Da je vrhunski znali smo odavno, ali sada imamo potvrdu i da je 
najbolji. Omišljanin Damir Kedžo i partnerica mu u duetu Zsa Zsa 
pobijedili su na ovogodišnjem izdanju cijenjenoga Zagrebačkog 
festivala. 
U konkurenciji čak 270 prijavljenih pjesama, od kojih je uredni-
štvo Festivala odabralo njih 22 odabrane, pjesma “Sve u meni se 
budi”, što su je izveli Kedžo i Zsa Zsa, prema mišljenju stručnog 
žirija pokazala se najboljom i simpatični dvojac vrhunskih pjeva-
ča zasluženo je odnio pobjedu.
Poslije proglašenja pobjednika, vidno uzbuđen Kedžo rekao je 
da je odmah bio uvjeren kako je riječ o izvanserijskoj pjesmi što 

dAMIr KEdžO pOBJEdNIK ZAGrEBAČKOG FEstIvALA
ne može proći nezapaženo, a posebno poslije tjedana i tjedana 
njezina “peglanja” u studiju.

E.M.

Zbor „Sklad“ iz Bakra

Zajednički nastup I publika pod maskama
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nastojala sam upoznati sebe, kuglu koju dr-
žim u ruci, dodavača i svaku kuglanu... Te-
žak je to posao, rekla je. Deša se trenutno 
priprema za dva međunarodna natjecanja 
što predstoje, a krajem svibnja očekuje je i 
europsko prvenstvo u Apatinu u Srbiji.

E.J.
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Izvrsne sportske vijesti stižu iz Veslačkog 
kluba „Glagoljaš“. Na međunarodnom 
Otvorenom prvenstvu Hrvatske na veslač-
kim ergometrima, što je održano 4. ožujka 
u Sportskoj dvorani „Zamet“, među pet-
stotinjak natjecatelja istaknuli su se kadeti 
„Glagoljaša“. U vrlo jakoj konkurenciji, Lana 
Nenadić obranila je prošlogodišnji naslov 
prvakinje Hrvatske u kategoriji kadeta A, 
dok je Leon Kreso osvojio medalju za treće 

Omišljani Lucija i Mate Grgurić vrlo su per-
spektivni mladi sportaši. Iako imaju tek osam, 
odnosno deset godina, plivanjem se bave 
već pet godina i postižu zapažene rezultate. 
Naporni treninzi pet puta tjedno u Plivačkom 
klubu “Nevera” Rijeka itekako polučuju dobre 
rezultate što je vidljivo i na zadnjem Regio-
nalnom prvenstvu za kadete, mlađe kadete i 
početnike, održanom 28. i 29. siječnja na ba-
zenu na Kantridi, na kojem su nastupili klubo-
vi iz Primorsko-goranske i Istarske županije. 
U ukupno šest pojedinačnih nastupa u ra-
znim disciplinama, Mate Grgurić domini-
rao je u svim utrkama: osvojio je čak šest 
zlatnih medalja i još dva zlata u štafetnim 
utrkama te je proglašen najuspješnijim po-

Prema izboru Hrvatskoga paraolimpijskog 
saveza, na sam Dan hrvatskoga paraolim-
pijskog sporta, početkom veljače progla-
šeni su najuspješniji sportaši s invalidite-
tom u 2016. godini, a Omišljanka Petra 
Deša ponovno je proglašena najuspješ-
nijom sportašicom u neparaolimpijskim 
sportovima. Ovo nije prvi put da je Deša 
okrunjena tom laskavom titulom, napro-
tiv, četvrti u nizu, a ove je godine za to, uz 
godinu ispunjenu pobjedama i oborenim 
rekordima, zaslužan uspjeh na 16. IBSA 
europskom prvenstvu u kuglanju za slije-
pe i slabovidne, održanom u svibnju 2016. 
u Koprivnici. Podsjetimo, Deša je na spo-
menutom natjecanju osvojila četiri zlatne 
medalje te postavila novi europski rekord 
s 1237 srušenih čunjeva.
- Biti ponovno proglašena najboljom 
sportašicom u neparaolimpijskim spor-
tovima za mene je nešto predivno. Četiri 

pEtrA dEšA JOš JEdNOM NAJuspJEšNIJA spOrtAšIcA
zlata s europskog prvenstva održanog u 
Koprivnici nije malo, već je velika nagra-
da za sve treninge i moje kukanje kako ne 
mogu više, kako sam umorna... Veliko hva-
la mom dodavaču Zlatku Butku što mi nije 
dao otići sa staze nego je rekao „Sad baš 
moraš!“ - i tako je rezultat tu i kad mislim 
da ne mogu. Hvala i mojim roditeljima na 
svakoj podršci, savjetima što ih kroz život 
stalno slušam, kao i mom bratu Marku, ve-
likom predanom sportašu i svima ostalima 
na svakoj čestitci i pohvali. Svakako, veliko 
hvala i Općini Omišalj iz koje sam otišla, ali 
ne zavijek, izjavila je Deša, kazavši nam da 
trenira već dvanaest godina i da su rezul-
tati tu zahvaljujući silnim treninzima i radu 
na tehnici. 
– Da sam oduvijek u vrhu, nisam! Pravi, vr-
hunski rezultati su tu unazad četiri godine, 
dakle, osam godina treniranja da bih danas 
bila na postoljima i u vrhu. Svih tih godina 

GrGurIćI NA pOstOLJu

uspJEšAN pOČEtAK sEZONE ZA „GLAGOLJAšA“
mjesto u kategoriji kadeti B, odnosno mla-
đih kadeta. Takozvanom ekološkom meda-
ljom, onom za 4. mjesto, nagrađena je Iva-
na Galante u kategoriji mlađih kadetkinja, 
a u istoj je kategoriji pobjednica bila bivša 
veslačica „Glagoljaša“ Reina Rimbaldo.
Natjecanje na Zametu bila je tek prva provje-
ra za jedanaest kadeta „Glagoljaša“ za koje 
sezona u čamcima tek počinje. Prva ih regata 
čeka u Puli, a trener Dean Girotto pohvalio je 

i njihov nastup na Međunarodnom prvenstvu 
sjeverne Italije na veslačkim simulatorima, što 
je održano krajem veljače u Lignanu, gdje su 
između 25 klubova iz Italije, Slovenije i Hrvat-
ske proglašeni sveukupnim pobjednicima u 
kategoriji kadeta, a „Glagoljaš“ je proglašen 
najboljim klubom izvan Italije. Mihael Girotto, 
pak, kandidat je za ulazak u reprezentaciju, a 
rezultate očekuje za koji mjesec.  

E.J.

četnikom u kategoriji 2007. i mlađi. Nije na-
odmet dodati da se natjecao u konkurenciji 
devedesetak dječaka i da mu ovo nije izla-
zna godina početnika te je mlađi od svojih 
konkurenata. 
Lucija se, pak, na istom natjecanju na po-
stolje popela također šest puta: u konku-
renciji od šezdeset djevojčica tri je puta 
osvojila srebrnu, a tri puta brončanu me-
dalju u disciplinama 100 prsno, 100 delfin, 
50 prsno, 50 delfin, 50 slobodno i 200 mje-
šovito. 
Trud i rad uvijek se nakraju isplate, što su 
dokazali i ovi vrijedni plivači koji su tek po-
čeli nizati svoje uspjehe.

E.J. Pregršt medalja za Grguriće

P. Deša
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Valentinovo, dan zaljubljenih, ove je godine 
prvi put obilježen na boćarskome jogu i to 
idejom i organizacijom Boćarskog kluba „Tr-
stena“, a uz financijsku potporu Općine Omi-
šalj. Kao što i priliči, bio je to turnir muško-
ženskih, odnosno mješovitih parova kojih se 
na njivičkom jogu okupilo čak dvanaest. Ne-

Kickboxing klub „Omišalj“ već dugi niz go-
dina okuplja mlade sportaše s područja 
općine Omišalj, ali i šire, a unazad tri go-
dine djeluje pod novim vodstvom. Romeo 
Deša predsjednik je Kluba, dok je njegov 
tajnik i trener William Vičević. Klub je osno-
van s namjerom promicanja borilačkog 
sporta među mlađom populacijom, kao i 
sportskog načina života. Trenutačno broji 
jedanaest aktivnih mladih boraca koji se u 
školskoj sportskoj dvorani sastaju dva do tri 
puta tjedno, ovisno o pripremama za na-
tjecanja na koja idu četiri puta godišnje. – 
Financijski smo ograničeni pa odlazimo na 

BOćArsKI turNIr ZA vALENtINOvO

KIcKBOxING KLuB „OMIšALJ“
natjecanja koja možemo pokriti, a to znači 
školska i županijska, ona što se održavaju 
u okolici, rekao je trener Vičević, požalivši 
se na financijsku situaciju što je golem pro-
blem gotovo svih sportskih klubova, ali i na 
nedostatak opreme za borce. – Klub je ne-
davno dobio lijepo sponzorstvo, svi su bor-
ci dobili iste majice, kako bi se mogli boriti 
s oznakama Kluba. Zahvaljujemo se i cijeni-
mo svaku takvu donaciju, rekao je. Unatoč 
problemima, zadovoljan je rezultatima što 
ih postižu mladi omišaljski borci koji se za-
sad bore u disciplini point fighting ili udarci 
na bodove, a već se za sljedeću godinu oni 

malo stariji pripremaju za disciplinu light 
contact. Na posljednjem su Županijskom 
školskom prvenstvu u kickboxingu, što je 
održano u Rijeci 10. prosinca, Luna Brnobić 
Gržetić, Niklas Depikolzvane, Fabian Fu-
gošić, Mihael Jukić i Tarik Karamuić osvojili 
ekipno treće mjesto. Za taj su uspjeh za-
služni upravo trener Vičević i predsjednik 
Kluba Romeo Deša, kao i za uspjeh na Dr-
žavnom prvenstvu održanom u Kostreni, 
gdje su Mihael Jukić, Saša Vudrag i Niklas 
Depikolzvane osvojili deveto mjesto. Dobri 
rezultati poticaj su za daljnje „male borbe“ 
pa se tako ovi vrijedni sportaši već pripre-
maju za državno prvenstvo u travnju te žu-
panijsko u svibnju. 

E.J.

djeljno popodne prošlo je u dobrom druže-
nju i, naravno, natjecateljskom ozračju jer su 
nagrade za koje su se borili boćari, od kojih 
su neki, kako smo doznali, taj dan prvi puta 
bacili boću, bile slatke. Najbolji su bili bračni 
par Željka i Željko Barešić, drugo su mjesto 
osvojili Luka Barešić i Jelena Bigović, a treće 

bračni par Mirela i Zoran Đunđek. Općinu 
Omišalj svojim je sudjelovanjem u natjecanju 
predstavljala i načelnica Mirela Ahmetović, 
a za svih je zdušno navijao predsjednik Od-
bora za kulturu, sport i društvene djelatnosti 
Josip Đurđević.

E.J.

Mješoviti parovi 
za Valentinovo

Sudionici 
turnira
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Čemu uopće u zimsko doba vrijeme karnevala, (meso)pusta ili poklada i 
kako je nastalo? Zašto ne pada uvijek na isti datum nego se kalendarski 
pomiče? Ove godine je vrijeme karnevala završilo zadnjim danom veljače, 
a prošle je godine bilo tri tjedna prije. Zbog čega se ljudi opuštaju, maski-
raju, stavljaju na sebe maske i prerušavaju se u neke druge osobe kako bi 
bili gledateljima što zanimljiviji, možda i izazovni, te se smišljeno pripre-
maju i kreću ponekad u organizirane povorke? U Omišlju su, zaključujući 
po postavljenom inovativnom prijevoznom sredstvu, pripreme trajale od 
početka zimskih mjeseci.
Koliko god se odmaknuo od izvornih pobuda i postao čak suprotnost 
od prvotne zamisli, karneval je vezan uz kršćansku tradiciju, odnosno 
uz odvijanje crkvene godine. Određuje se prema početku korizme, od-
nosno datumu nadolazećega najvećeg blagdana Uskrsa. U prijašnje 
vrijeme vjernici su tijekom cijele korizme postili na način da nisu jeli 
meso. Sam naziv najbolje tumači cijelu stvar. Riječ karneval latinskog 
je, odnosno talijanskog podrijetla, a spaja dvije riječi: carne što koja 
znači meso i vale sa značenjem pozdraviti se s nečim ili ostaviti nešto. 
Zato karneval znači ostaviti meso ili ne jesti meso. Gotovo isto kao što 
hrvatska složenica meso-pust znači pustiti meso, odnosno ne jesti meso 
kroz neko vrijeme. 

Maštovita zabava: carne-vale
Budući da je maštovitost uvijek na djelu, ljudi su se potrudili da „smisle-
no“ što bolje iskoriste vrijeme prije korizmenog posta, pa su se počeli ne 
samo opuštati s obilnijom prehranom i prigodnom kapljicom, već uvla-
čiti stare poganske prakse, čime se ponekad prekoračuje granica lijepe 
i ugodne zabave, pa se olako prijeđe u raskalašenost, u samo zabavu. 
Veoma je znakovito, možemo reći čak i opasno, kada karneval postane 
središnji i gotovo jedini kulturni domet pojedinog kraja i mjesta.
Korizma je razdoblje crkvene godine koje započinje za produbljivanje du-
hovnoga života, posebice u odricanju, pokori i dobrim djelima.

Čovječe ne umišljaj si previše
Srijeda Pepelnica obilježena je izuzetnim i izrazitim znakom, a to je obred 
pepeljenja. Čemu pepeljenje, odnosno posipanje glave pepelom? Simbo-
ličnim obredom pepeljenja želimo posvijestiti i priznati otprilike ovo: Čo-
vječe, ne umišljaj si previše. Budi malen. Darove koje imaš Božji su; to što jesi 
Bog ti je dao, a ti s njima samo upravljaš i surađuješ. Kad god nastojiš smisao 
života vezati sam na sebe, zaboravljajući pri tom da su tvoje sposobnosti 
Božji darovi, gubiš se u prašini vlastite površnosti i prelaziš u samodopad-
nost, suštu suprotnost prave duhovnosti. Onoliko koliko si Božji za tebe je 
najvažnije. Zato se sjeti da bez Božjeg djelovanja u nama ostajemo prah i u 
prah se vraćamo.

Osvježiti prostore duha, psihe i tijela
Odricati se! Mnogi se u korizmi odriču nečega što im je osobito drago, 
npr. nekih užitaka, alkohola ili cigareta. Ozbiljni kršćani u korizmi daju 
prednost ozbiljnoj glazbi i sadržajnim govornim programima. Neki si za-
daju osobitu pokoru i nastoje uvesti neku korisnu naviku. Možda pokuša-
ju biti samozatajni, strpljivi prema svojim ukućanima, posebice šutljivi. Ili 
odrede svaki dan desetak minuta čitati Sveto pismo i zajednički moliti... A 
kako je tek lijepo kad muž obeća ženi i žena mužu da će u korizmi jedno 
o drugom govoriti samo pozitivno i dobro. 
Korizma dakle, nije vrijeme žalosti, spuštenih glava,  nego otvaranje pro-
ljeću života. Pruža novu mogućnost da se ispravi ono što nas najviše 
pritište, nadu u novo. Korizma je vrijeme koje ozdravlja naš duh, psihu, ali 
i tijelo disciplinom u jelu, piću i radu. Kome nije potrebno iscijeliti teret 
krivih emocija i maštanja, teških misli i briga.
Stoga korizma želi osvježiti prostore duha, psihe i tijela. Otvara vrata no-
vom početku, proljeću života i cjelovitog zdravlja.

KARNEVALSKA SAmOZABAVA   

dr. Anton BOZANIć, 

župnik Župe Uznesenja  
Blažene Djevice Marije

dr. Ivo BELAN

Religija i medicina su povezane na način koji nije mogu-
će sasvim objasniti, razmrsiti. Nije u pitanju samo organi-
zirana religija koja nekim pacijentima daje snagu. Svatko 
ima duhovnost koja životu daje smisao. 
Veza između duha i tijela  je vjekovna, ali kao liječenje 
postala je znanost. Sve donedavno liječnici Zapada uda-
ljili su se od duhovnosti i religiozne vjere. Sada zahtjevi 
pacijenata, zajedno sa znanstvenim studijima, koje do-
vode u vezu vjeru s dobrim zdravljem, polako preobra-
ćaju skeptičnu medicinsku zajednicu. Znanstveni časo-
pisi i mnoge nove knjige prihvaćaju razmatrati tu temu. 
Sve veći broj liječnika prisustvuje skupovima na kojima 
se raspravlja o vjeri i ozdravljenju. 

vjera kao dodatak medicini
Psihijatar Martin Jones, s Howard sveučilišta, koji proučava 
vezu između vjere i ozdravljenja, kaže: “Potpuno objasniti 
kako dolazi do pozitivnog učinka duhovnosti na zdravlje 
nije toliko važno. Isto tako, mi ne razumijemo mehanizam 
djelovanja mnogih lijekova. Ali znamo, promatrajući uzrok 
i učinak, da oni djeluju. Slično tome, mi možemo vidjeti 
učinke osobne duhovne svijesti na konačni rezultat, pa 
prema tome, zašto je ne koristiti? To je poput placebo 
učinka. Zašto on ima učinka? Vjerovanje. To je vrlo snažna 
snaga.”
Međutim, razumljivo, čak i oni doktori koji uključe “duhov-
nost” u svoju liječničku torbu, dopuštaju upotrebu vjere 
samo kao dodatak medicinskoj skrbi i samo ako je paci-
jent otvoren za razgovor o svom vjerovanju.
Stotine istraživačkih studija dokazuju vezu između 
vjere i zdravlja. Brojne studije su pokazale da ponav-
ljanje molitve i meditiranje mogu smanjiti psihološki 
stres, povišeni krvni tlak, usporiti ritam srčanih otku-
caja i disanja, kao i povisiti imunološke, obrambene 
snage organizma. Kad se organizmu događa fizičko 
urušenje, tada je duhovni rast iznimno velik. Vjera do-
vodi čovjeka u jedno uravnoteženo stanje kad on više 
ne osjeća bolest kao teret. 

duhovna razina liječenja
Kulturna i duhovna pitanja, kao i pitanja smrti izašla su na 
vidjelo kao značajne teme u medicinskoj skrbi. Medicin-
ski fakulteti reagirali su na takve zahtjeve društva. Danas 
pedesetak medicinskih fakulteta, od 125 u SAD, imaju u 
svojim nastavnim planovima predmete što su posvećeni 
takvim pitanjima. Studente se podučava kako komunicira-
ti s bolesnicima, kako brinuti o njima s dušom.
Proces izlječenja može biti u obliku prihvaćanja svoje 
situacije, postupanje sa sobom i drugima na jedan dru-
gi način i zadržavanja osjećaja mira za vrijeme suočenja 
s patnjom i boli. Vjera je dopuna medicinskog liječenja. 
Bolest ima fizički temelj, ali postoji i “hijerarhija”: fizička 
razina, emotivna razina, intelektualna razina i duhovna 
razina. U medicinskoj praksi poželjan je pomak od lije-
čenja samo bolesti prema liječenju čitave osobe. 
Sigurno, kad je u pitanju bolest, znanost je postigla 
nevjerojatne uspjehe. U prošlom stoljeću povećana 
je očekivana dužina života za gotovo dvije trećine, 
uglavnom zahvaljujući znanosti. 

ZAštO dOKtOrI dANAs 
vJEruJu dA I vJErA LIJEČI?


